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ntreprinderile industria- 
e din judeţ raportează:

Mîine, 27 no
iembrie, pianul 

producţiei
pe

11 luni 
va fi realizat!

Colectivele de muncă din tini' 
taţile economice ale judeţulu 
nostru, animate de amplul pro 
gTam de măsuri elaborat de Co 
miletul Executiv al C.C. al P.C.R 
privind ridicarea nivelului poli 
tico-ideologic şi de educare a tu 
luior oamenilor muncii, şi-au con 
centrat eforturile în direcţia rea 
Uzării, înainte de termen, a sar 
cinilor de plan pe cele 11 luni 
Acestea vor H realizate, aşa cum 
arătăm în titlu, mîine, 27 noiem
brie.

Frumosul rezultat, înscris cu 
majuscule pe panoul succeselor 
de prestigiu ale oamenilor muncii 
din industria judeţului Sibiu mar
chează nu numai înţelegerea de 
către aceştia a măreţelor sarcini 
ce Ie revin, ci, în acelaşi timp, 
hotărârea de a mobiliza in c o n -  
tinuare toate rezervele dc care 
dispun pentru terminarea în bune 
condiţiuni a primului an din ac
tuala] cincinal. Printre unităţile 
fruntaşe, care au avut un. rol ho- 
tărîtor In atingerea acestui avans 
valoros, se situează: Uzina meca
nică gaz metan Mediaş, U.M.M.N. 
Copsa Mică, „Independenta” Si
biu; Uzina mecanică Sibiu, „Auto- 
mecanica“ Mediaş, fabrica ..Stea 
ua'-săpun Sibiu, „Garbosin" Cop 
şa Mică, Fabrica de geamuri Me 
diaş, „libertatea“ Sibiu, „Steaua 
roşie“, „7 Noiembrie", „Drapelul 
roşu“, „Dumbrava“, „13 Decem
brie", „Flamura roşie“ din Sibiu, 
precum şi „Timava“, „8 Mai“, 
„Vitrometan“, „Emailul roşu“ din 
Mediaş, Uzinele textile, „11 Iu 
nie“, Mătasea roşie“ din Cîsnă- 
die, Fabrica de tricotaje şi cea 
de încălţăminte-pielărie din Agni
ta, „Firul roşu“ Tălmaciu, „Sticla“ 
Avrîg, Topitoria de în de la Cîr- 
ţa ţi Dumbrăveni, „Victoria“, U- 
zina da reparaţii, I.M.C.C., între
prinderea poligrafică din Sibiu şi 
altele.

Pînă la siîişitul lunii se esti
mează realizarea unei producţii 
suplimentare în valoare de ISO 
milioane lei, care se va concreţi 
za în obţinerea unor însemnate 
cantităţi de: oţel — 69 tone, oţel 
aliat — 121 tone, ţesături textile 
160,5 mil mp, încălţăminte insu- 
mînd 1421 mii lei, prefabricate 
din beton armat —• 2 237 mc, ma
teriale plastice şi răşini sintetice 
— B7,2 tone, maşini-unelte pen* 
trn «şchierea metalelor în valoa
re de 854 mii lei, cherestea de 
răşinoase — 120 m c, mobilă 
1 932 mii Iei, tricotaje — 56,9 mii 
bucăţi etc.

Urmărirea parametrilor funcţionali eu ajutorul aparatelor înregistratoare în laboratorul sectorului de cercetare al
Centrale! industriale de gaz metan Mediaş

D eparte de a Ii o s/mp/ă te/in/că de lucru.

Eşalonarea optimă a sarcinilor 
de plan pe 1072 constituie, înainte 
de toate, o cerinţă obiectivă!

tn paralel cu desfăşurarea uneî rodnice activităţi de amplificare a 
succeselor pe care le-au obţinut in lunile care au trecut pe linia rea
lizării sarcinilor de plan, pentru îndeplinirea şi depăşirea angajamen
telor luate în cadrul adunărilor generale, colectivele de muncă din 
unităţile economice ale judeţului nostra au declanşat un amplu pro* 
gram de acţiuni care urmăreşte crearea unor condiţii optime de des
făşurare a activităţii economice pe întregul an 1972. Acest lucru este 
posibil ca urmare a înfăptuirii măsurilor de perfecţionare a conducerii 
şi planificării economiei, stabilite de Conferinţa Naţională a P.C.R. 
din decembrie 1967, a noilor legislaţii adopfafe în ultimii ani cu pri
vire la contracte, investiţii, comerţ exterior etc. Traducerea lor în 
lapt este puternic susţinută de recentele documente de partid, care 
vizează ridicarea nivelului politico-ideologic al oamenilor muncii.

In acest context, care este stadiul de pregătire a producţiei anului 
viitor? S-a întreprins totul pentru ca cel de-al doilea an al “cincina
lului să demareze aşa cum se cuvine?

Sínt întrebări at căror răspuns l-am căutat investigînd diversele do
menii de activitate din cadrul unei întreprinderi.

Deosebit de important este modul 
în care se face defalcarea sarcinilor 
planului anului viitor, pe trimestre, 
luni şi decade, deoarece de această 
operaţiune depinde ritmicitatea produc
ţiei, lucru ce se reflectă pozitiv asu
pra proceselor de muncă, financiare, 
de circulaţie a mărfurilor, asupra e- 
ficienţei întregii activităţi economice. 
Este motivul care pledează serios pen
tru o defalcare fundamentată pe a- 
naîiae, înlălurînd mecanicismul sau aşa- 
zisele „tehnici de lucru“, av!ndu-se 
în permanenţă în vedere folosirea cit 
mai deplină a capacităţilor de pro
ducţie existente şi a celor ce vor m-

\

„rOn m g ,
& m ied atenţie...

Sintern obişnuiţi — şi e bine — 
să purtăm un respect deosebit 
unor profesii (medic, farmacist, 
profesor etc.) care, în împreju
rări deosebite, ori ne redau viaţa, 
ori ne ajută să dăm societăţii, 
prin fiii noştri, oameni de nădej
de. E bine — repetăm — să pur
tăm respect acestor oameni. Unii 
dintre moi şi-au făcut un obicei 
de a însoţi acest 
gest de gratitu
dine de „o mică 
atenţie“. Obice
iul acesta, al mi
cii atenţii, — la
început simbolice — a luat in 
cursul vremii un chip, o înfăţi
şare, de-a dreptul mercantile. De 
la gestul simbolic al micii atenţii 
— o floare nevinovată — unii 
doctori au-ajuns să pretindă şi să 
primească „atenţii“ în plocoane si 
bani, pe care legea ie numeşte 
„infracţiune penală“. Sínt, din fe
ricire, puţini aceşti urmaşi infi
deli ai jurămîntuîui lui Hipoorat. 
Dar mai sínt! Nu o dată, cînd 

. sínt surprinşi asupra faptelor, a- 
ceştl oameni se „explică“ astfel: 
„Eu n-am cerut. Omul a vrut să-şi 
arate recunoştinla. Puteam să-l 
jignesc?“ Ceea ce nu spun aceşti 
oameni este faptul că ei sínt cei 
care determină, în mod calculat, 
in fel şi chip, această „recuno
ştinţă“. Cei mai grosolani — şi 
sínt şi din aceştia — comerciali
zează „recunoştinţa" ca-n talcioc: 
„dacă-mi dai atîta, te fac bine-';

reflex cotidian

sau „dacă-mi dai atîta, copilul ia 
examenul“; sau „se aranjează an
gajarea, dar te costă atîta“. Există 
însă, trebuie să recunoaştem, şi 
un revers al „recunoştinţei“. Sínt 
oameni care nu fac un pas mai 
mare, în viaţă fără a arata că ei 
ştiu să se poarte. Dacă au odrasla 
la şcoală, şi mai şi şchioapătă la 
învăţătură, — „atenţiile“ se ţin 

lanţ. „Vă rog, o 
_ _ _ _ _ _ _ _  mică atenţie —

e lucrată de mi
ne" (ori de soţul 
meu, formula di
feră) — aşa se 

netezeşte drumul cadoului spre 
mina celor „slabi de înger“. Cu 
aceeaşi formulă sau alta, se ne
tezeşte şi calea spre favoritism şl 
alte surate de-ale lui, spre in
echitate. Ce e de făcut?

Maladia „atenţiilor1 nu se poa
te eradica peste noapte. Dar re
centele documente de partid — 
adevărate norme de purificare 
morală a societăţii — ne indică 
soluţia-soluţiilor: noi toţi, în ca
litate de membri ai colectivităţii, 
să fim mai atenţi la astfel de 
„atenţii“, să nu mai admitem ca 
ele să ne infesteze climatul nos
tru de cinste $i muncă cinstită. 
E o soluţie — fireşte nu unica, 
fiindcă astfel de „maladii“ se tra
tează şi pe calea represivă a le
gii, — şi merita să acţionăm în 
spiritul ei.

CAMIL P RUTE AN U

tra în funcţiune în perioada respecti
vă, utilizarea cit mai raţională a for
ţei de muncă şi a fondului de timp 
disponibil.

în principiu: ritmicitate 
în realitate: salturi!

Pare de-a dreptul paradoxal că fac
tori de răspundere din unele între
prinderi industriale, deşi înţeleg pînă 
în cele mai mici detalii însemnăta
tea desfăşurării unei activităţi ritmi
ce, admit totuşi „mici“ dereglări ale 
procesului de producţie, care nu fac 

.altceva decît să creeze salturi seri
oase, greu de trecut. Edificator în a- 
cest sens este felul în care a fost 
realizată producţia globală în 1970— 
1971, cînd se observă că în primele 
trimestre nixmlul realizărilor se si
tuează cu 2—3 procente sub cota ma
tematică a perioadelor respective, în 
timp ce în ultimul pătrar se’înregis
trează realizări ce depăşesc cu mult 
pe cele precedente.

Fireşte, ar fi cel mai bine ca în 
toate trimestrele să se realizeze cîte

25 la sută din planul anual. începînd 
chiar cu primul trimestru. Faptul că 
nu se intîmplă aşa, nu înseamnă alt
ceva decît că modul în care au fost 
stabilite aceste sarcini pe trimestre 
r.u a fost întotdeauna cel corespun
zător. Desigur, in final, sarcinile a- 
nuale sínt realizate, dar in ce fel, 
este lesne de înţeles. Toate acestea 
cer un efort suplimentar în ultimul 
trimestru. De altfel, nu sínt prea 
greu de imaginat eforturile ce le fac 
întreprinderile — în această situaţie 
— pentru ca planul anual să fie în
deplinit.

Extinzînd această analiză asupra 
modului in care sínt defalcate şi în
deplinite sarcinile de plan pe anul 
în curs la cîteva unităţi economice 
din judeţ, reies următoarele: atît la 
U.P.A.S., Uzina mecanică, Î.R.U.M 
cit şi la „Tîrnava“ Mediaş, „Emailul 
roşu“ Mediaş şi F.I.P. Agnita, nive
lul realizărilor primului trimestru va
riază între 22,1—22,9 Ia sută, ceea ce 
a determinat în trimestrele următoa
re nereaîizarea, în proporţia necesa
ră, a sarcinilor de plan, afectîndu-se 
astfel serios, ritmicitatea. Or, în a- 
ceastâ situaţie, cine nu-şi dă seama 
de greutăţile pe care trebuie să le 
depăşească întreprinderile amintite în 
scurtul interval de timp care ne mai 
desparte de finele anului. Pentru ca 
anul să fie încheiat cu „brio“ acestea 
trebuie să-şi suplimenteze eforturile, 
ştiut fiind faptul că, la rîndul lor, 
neriitmicitatea ce o întreţin dereglea
ză circulaţia materialelor şi produ
selor din economie, aprovizionarea u- 
nor întreprinderi care folosesc pro
dusele realizate de către .acestea, sau 
livrările către fondul pieţii şi export. 
Nu rare sínt cazurile cînd sîîrşitul 
lunii sau trimestrului coincide cu un 
„asalt“ în producţie, în care oame
nii şi utilajele sínt solicitate la maxi

ba invitaţia tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu, secretar general al Parti
dului Comunist Român, preşedintele 
Consiliului de Stat al Republicii So
cialiste România, tovarăşul Iosip Broz 
Tito, preşedintele Republicii Socialiste 
Federative Iugoslavia, preşedintele U- 
niunii Comuniştilor din Iugoslavia, a 
iăcut o vizită de prietenie în Repu
blica Socialistă România în zilele de 
23 şi 24 noiembrie 1971.

Înalţii oaspeţi au vizitat cu acest 
prilej municipiul Timişoara, întreprin
derile industriale „Electromotor" şi 

Industria linii" şi s-au întreţinut 
prieteneşte cu muncitorii, tehnicienii 
şi inginerii acestor întreprinderi.

Oamenii muncii din oraşul Timişoa
ra au făcut o călduroasă primire înal
ţilor oaspeţi — expresie vie a senti
mentelor de prietenie şi stimă reci
procă ce caracterizează relaţiile ro- 
mâno-iugoslave.

în timpul vizitei, au avut loc con
vorbiri ta Timişoara între secre
tarul general ai Partidului Comu
nist Român, preşedintele Consi
liului de Stat al Republici! Socia
liste România, Nicolae Ceauşescu, 
şi preşedintele Republicii Socialiste 
Federative Iugoslavia, preşedintele U- 

rnii Comuniştilor din Iugoslavia, 
Iosip Broz Tito. la care au participat: 

Din partea română, tovarăşii: Ion 
Gheorgbe Maurer, membru al Comite
tului Executiv, al Prezidiului Perma
nent al C.C. al P.C.R., preşedintele 
Consiliului de Miniştri al Republicii 
Socialiste România, Pani Niculescu- 
Mizil, membru al Comitetului Execu
tiv, al Prezidiului Permanent, secretar 
al C.C. al,P.C.R.. llie Verdeţ, membru 
al Comitetului Executiv, al Prezidiu
lui Permanent al C.C. al P.C.R., prim- 
vicepreşedinte al Consiliului de Mi
niştri, Emil Drăgănescu, membru al 
Comitetului Executiv al C.C. al 
P.C.R., vicepreşedinte al Consiliului 
de Miniştri, preşedintele părţii ro
mâne in Comisia mixtă româno-iu- 
goslavă de colaborare economică, 
Corneliu Mănescu, membru al C.C. 
al P.C.R.. ministrul afacerilor exter
ne, Vasile Vlad, membru supleant 
ai C.C. al P.C.R., şef de secţie la 
C.C. al P.C.R., Ion Florescu, membru 
supleant al C.C. al P.C.R., şef de sec
ţie Ia C.C. al P.C.R., Constantin Mi- 
tea, membru supleant al C.C. al 
P.C.R., consilier Ia C.C. al P.C.R., 
Vasile Şandru, ambasadorul Republi
cii Socialiste România tn R.S.F. Iugo
slavia, şl Gheorgbe Colţ, director în 
Ministerul Afacerilor Externe.

Din partea iugoslavă, tovarăşii: 
Genial Bîedici, preşedintele Consiliu
lui Executiv Federal al Republicii 
Socialiste Federative Iugoslavia, Dta- 
goslav Markoviéi, preşedintele Adu
nării Repnblicii Socialiste Serbia, 
membru al Prezidiului Republicii So
cialiste Federative Iugoslavia, Stane 
Dolanţ, preşedintele în funcţiune al 
Biroului Executiv al Prezidiului U-

(Conţinu are în pag. a III-a) 
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niunii Comuniştilor din Iugoslavia, 
Mirko Tepavaţ. secretarul federal 
pentru afacerile externe, membru al 
Prezidiului Uniunii Comuniştilor din 
Iugoslavia. Duşan Gligorievici, mem
bru al Consiliului Executiv Federal, 
preşedintele părţii iugoslave în Co
misia mixtă româno-iugoslavă de co
laborare economică, Iso Njegovan, 
ambasadorul Republicii Socialiste Fe
derative Iugoslavia în Republica So
cialistă România, Marko Vrhoneţ, 
şeful ad-interim al Cabinetului pre
şedintelui republicii, Miloş Melovski, 
consilierul preşedintelui republicii 
pentru probleme de politică externă, 
Giuro Vukolici, director in Secreta
riatul Federal pentru Afacerile Ex
terne, Murat Agovici, consilier in 
Secretariatul Federal pentru Aiace- 
rile Externe.

In cadrul convorbirilor, desfăşura
te într-o atmosferă prietenească, cor
dială, de deplină înţelegere şi încre
dere reciprocă, cei doi preşedinţi 
au eiectuat un schimb de păreri pri
vind promovarea în continuare a 
prieteniei şi colaborării dinire Repu
blica Socialistă România şi Republica 
Socialistă Federativă Iugoslavia, din
tre Partidul Comunist Român şi U- 
niunea Comuniştilor din Iugoslavia, 
problemele actuale ale relaţiilor in
ternaţionale, precum şi problemele 
mişcării comuniste şi muncitoreşti 
internaţionale. Ei s-au informat asu
pra realizărilor, succeşpior şi dez
voltării viitoare ale celor două ţări 
şi au avut un schimb de păreri cu 
privire la experienţa României şi Iu
goslaviei in opera de construire a 
socialismului.

Preşedinţii Nicolae Ceauşescu şi 
Iosip Broz Tito au evidenţiat cu deo
sebită satisfacţie că prietenia tradi
ţională româno-iugoslavă, întemeiată

Ca urmare a măsurilor întreprin
se pe plan judeţean, în organizarea 
producerii legumelor $*au făcut paşi 
importanţi pe linia îmbunătăţirii teh
nologiilor de lucru, a sporirii su
prafeţelor de terenuri ocupate cu 
legume. Dovada incontestabilă a 
creşterii conştiinţei oamenilor muncii 
din agricultura este abnegaţia şi 
perseverenţa cu care multe colecti
ve de lucrători de1 pe ogo-are au 
muncit p.entru materializarea pro
priilor lot hotărîri în privinţa spori
rii suprafeţelor cultivate cu legume 
şi a creşterii producţiilor medii ce 
se obţin. Bineînţeles, în această ac
ţiune de.mare■ responsabilitate socia
lă au fost angajate toate forţele or
ganelor agricole judeţene, ale uni
tăţilor agricole socialiste, iar rezul
tatele...

Despre rezultate $e pot spune două 
lucruri. Primul — că acţiunea de 
îmbunătăţire a activităţii în legumi

cultura s-a concretizat în sporirea 
suprafeţelor ocupate cu legume, în 
obţinerea unor producţii bune in 
majoritatea fermelor specializate. Al 
doilea — că organul judeţean care 
tutelează acţiunea nu a dovedit tot
deauna capacitatea de a Tezolva 
problemele de mai mare complexi
tate ale producerii şi valorificării 
superioare a legumelor. Să ne expli
cam. în primăvară, alături de cele
lalte organe judeţene care au depus 
eforturi evidente pentru organizarea 
muncii şi a producţiei în legumicul
tura, a fost şi întreprinderea jude
ţeană pentru producerea şi valorifi
carea legumelor şi fructelor. S-a so
licitat consiliilor de conducere, co
operatorilor să-şi intensifice activita
tea pentru redresarea situaţiei pri
vind asigurarea populaţiei cu Segume 
în cantităţi cît mai mari şi de cali
tate , superioară. Unul din argumen
tele folosite în această acţiune a

pe legăturile istorice dintre popoare
le celor două ţări şi pe lupta lor 
pentru independenţă naţională şi
progres social, cunoaşte astăzi, in
condiţiile construirii societăţii socia
liste în România şi Iugoslavia, o în
florire continuă, multilaterală.

Ei au apreciat că în perioada care 
a trecut de Ia intîlnirea de la Brdo- 
Kranj din 3—4 noiembrie 1970, co
laborarea bilaterală între Republica 
Socialistă România şi Republica So
cialistă Federativă Iugoslavia, între 
Partidul Comunist Român şi Uniunea 
Comuniştilor din Iugoslavia s-a am
plificat şi s-a îmbogăţit în conţinut: 
au devenit tot mai intense şi mat 
fructuoase întilnirile şi schimburile 
de păreri dintre reprezentanţii parti
delor şi guvernelor, ai instituţiilor, 
organelor şi organizaţiilor de partid 
şi de stat. obşteşti şi economice. A- 
ceastă colaborare, care reprezintă o 
afirmare elocventă a deplinei egali
tăţi în drepturi a două ţări socialis
te suverane şi a bunei vecinătăţi, se 
caracterizează printr-un înalt grad 
de înţelegere, încredere şi stimă re
ciprocă.

In colaborarea dintre cele două 
ţări au fost obţinute rezultate impor
tante în domeniile politic, economic, 
cultural, tehnico-ştiinţific, al trans
porturilor, consular şi în zona de 
frontieră, al agriculturii şi econo
miei apelor, turismului, sănătăţii ş.a. 
Au fost încheiate noi acorduri, con
venţii şi alte înţelegeri bilaterale. 
De asemenea, s-au înregistrat progre
se însemnate în dezvoltarea colabo
rării directe între organizaţii de ma
să şi obşteşti, între organe locale de 
partid şi de stat. Cei doi preşedinţi 
au recomandat extinderea acestor 
forme de colaborare menite să con
tribuie la o mai bună cunoaştere şl 
apiopiere reciprocă.

Preşedinţii Nicolae Ceauşescu şi 
Iosip Broz Tito au dat o deosebit

(Continuare în pag. a.-IV-a)

Multisecularul municipiu dp pe Tîrnava trăieşte, astăzi, o nouă tine
reţe. Mărturiilor arhitectonice ale secolelor trecute li se adaugă, me
reu mai impozante prin ţinută edilitară — noi edificii, răspuns con

temporan marcat de modern, funcţional şi estetic urban

î n  p r e lu a r e a  p ro d u cţie i d e  le g u m e  ;
t.

Se cer eforturi conjugate 
pentru prevenirea

fost, desigur, şl eficienţa economică 
a Iegumiculturii. Cum mai apar azi 
însă în faţa cooperatorilor acei lucră
tori ai I.J.P.V.L.F. care în primăvară 
vorbeau de eficienţă economică, iar 
acum, in toamnă, refuză să preia 
producţia de legume obţinută, adu- 
cînd prejudicii materiale şi morale 
deosebit de grave cooperativelor a- 
gricole, întregii activităţi din agricul
tura cooperatistă?

De exemplu, în acest an, la C.A.P. 
Brateiu s-a cultivat cu legume o su
prafaţă de 90 hectare. Producţiile ob* 
ţinute sînt meritorii. Dar valorifica
rea acestor produse este cu totul 
necorespunzătoare. în vară, produc
ţia de pe cca 4 hectare mazăre a 
fost aproape compromisă, ea urmare 
a nepreluării la timpul potrivit. A-

(Contînuare în pag. a IJI-a) 
GH. GRĂDINARI!

■  Buenos Aires. In cadrul „16-milor" de finală ale turneului in
ternaţional de tenis de la Buenos Aires, ultimul concurs pentru „Ma
rele premiu — F.I.L.T." jucătorul român llie Năstase l-a învins cu 3—6, 
7—6, 6—3. 6—0 pe cehoslovacul Milan Holecek.

S-au desfăşurat şi primele partide din optimi. Cunoscutul tenisman 
american Stan Smith, prezent la acest turneu pentru a-şi apăra pozi
ţia de lider în clasamentul „Marelui premiu—-F.I.L.T." l-a întîlnit pe 
argentinianul Ricardo Aubone pe care l-a întrecut cu 6—2, 6—0, 6—1. 
Alte rezultate: Gulyas (Ungaria! — Gorman (S.U.A.) 2—6, 6—2, 6—0,
6— 2; Roberto Aubone (Argentina) — Lynch (Argentina) 4—6, 0—6,
7— 5, 6—3, 7—5; Richey (S.U.A,) — Vilas (Argentina) 3—6, 6—4, 4—6, 
7—6, 6—2; Froehling (S.UA.) — Pinto Bravo (Chile) 8—6, 7—5, 7—5; 
Leschly (Danemarca) — Graebner (S.U.A.).6—1, 6—3, 1—6, 6—1.

.llie Năstase va dispula astăzi partida din optimile de finală.

■  Moscova. — Aparatura fran
ceză ' instalată la bordul staţiei 
interplanetare sovietice „Mars-3“, 
lansată în luna mal a.c., funcţio
nează în condiţii deosebit de bu
ne, — relatează agenţia TASS. 
Această aparatură pentru studie
rea structurii radiaţiei radiosola- 
re, executată potrivit programu
lui sovieto-francez de colaborare 
în cercetarea spaţiului cosmic în 
scopuri paşnice, intră în funcţiu
ne, zilnic, la aceeaşi oră, în cadrul 
experimentului „Stereo“, pus la 
punct de specialiştii Observato
rului francez de la Meudon.

■  Roma. — Valul de frig care 
s-a abătut asupra Italiei în ulti
mele zile s-a deplasat din nordul 
ţării spre sud. In unele zone din 
Toscana stratul de zăpadă a atins 
30 cm. Marea continuă să fie agi
tată în Golful Napoli, iar insulele 
Capri şi Ischia sínt de trei zile 
izolate de continent. In regiunea 
Napoli, rafalele de vînt au atins 
viteza de 100 kilometri pe oră. 
Ninsoarea continuă să cadă dea
supra Vezuviului, iar frigul s-a 
abătut şi asupra Sardiniei. Meteo
rologii prevăd noi căderi de ză
padă în nardul şi centrul Italiei 
şi o înăsprire a vremii in sud.

■  Washington. Un
cutremur de pămînt 
de intensitate ridica
tă ş-a produs miercuri 
in apropierea coastei

vestice a Insulei Am- 
chitka. Agenţia Reu
ter precizează că este 
a treia mişcare seis
mică majoră, surveni

tă în această zonă 
după experienţa nu
cleară subterană efec
tuată de S.U.A. la 6 
noiembrie.
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De pe-acum, o întrebare pentru 31 decembrie

Unde vom petrece Revelionul ?
Răspunde Ion Mărgineanu, directorul O. J. T. Sibiu

Interesul crescînd al cetăţenilor 
pentru drumeţie, dorinţa de a evada 
din mediul citadin în mijlocul natu
rii, în vecinătatea munţilor sau în 
liniştea pădurii, pentru cîteva ore 
cel puţin, ne-a suqerat ideea unei 
discuţii-fulger cu loan Mărgineanu, 
directorul O.J.T. Sibiu. Revelionul ! 
Iată prilejul ce ni se oferă la fie
care sfîrşit de an — dar, evident, nu 
numai atunci — spre a ne bucura 
de aerul ozonat al pădurilor de brad. 
Iată, deci, şi subiectul nostru:

— Credem că, încă cu mult 
înainte de apariţia acestor rîn- 
duri, majoritatea cititorilor noş
tri ştiu unde vor petrece revelio
nul. Puteţi să le spuneţi ceea ce 
consideraţi că nu ştiu?

-— E adevărat, mulţi s-au şi în
scris la filialele O.J.T. pentru ca să 
fie siguri din vreme că nu vor ră- 
mîne fără tacîm. Aceştia au proce
dat foarte bine, deoarece la ora ac
tuală Păltinişul e deja ocupat. Cei 
care încă stau în espectativă trebu
ie să ştie — şi cu asta vă răspund 
la întrebare — că în jurul datei de 
15 decembrie nu se vor mai qăsi 
locuri nici la marile restaurante din 
Sibiu şi Mediaş, nici la cabanele din 
creierul munţilor!

— Ia  ce restaurante — ca să 
începem de la şes — organizaţi 
revelionul?

— Este suficient să mă refer la 
„împăratul romanilor", „Bulevard" şi
hotelul-restaurant „Central“ din Me
diaş.

— Dar în staţiunile balneo-cii- 
materice veţi avea musafiri?

— Fireşte. La Păltiniş, Ocna Sibiu
lui, Bazna-Băi vor sosi pentru reve
lion peste 1 300 invitaţi din ţară şi 
străinătate.

— Vorbeaţi de cabanele din 
„creierul munţilor“. La care anu
me v-aţi referit?

— Este vorba de cele din Munţii 
Făgăraşului — Suru, Negoiu, Podra- 
gu, Arpaş, Poiana Neamţului — şi 
din Munţii Cibinului — Crinţ, Fîn- 
tînele, Gîtu! Berbecului etc.

— Cîţi revelionişti aveţi „pro
gramaţi", în acest an. Mă refer 
la capacităţile pe care le afec
taţi revelionului?

—■ Pregătim locuri pentru aproxi
mativ 5 000 de persoane.

— Dacă în judeţul nostru vor 
sosi peste 1 300 de invitaţi din 
ţară şi străinătate cum... echili
brează O.J.T. „balanţa" prin nu
mărul sibienilor care se vor dis
tra în noaptea Anului Nou în

, staţiuni din alte judeţe?
— Frumuseţile meleagurilor sibie- 

ne atrag mulţi vizitatori, aşa încît 
nu putem să echilibrăm — spre a 
vă prelua expresia — „balanţa" la 
care vă referiţi. Vor petrece în ţară, 
la diferite staţiuni din alte judeţe 
peste 500 de turişti din judeţul Si
biu...

Interviu realizat de 
V. c u c u
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Noutăţi
utilitare

•  In aceste zile, la unităţile 
alimentare specializate s-au pus 
în vlnzare pentru publicul consu
mator sibian, opt produse noi de 
conserve de carne, specialităţi 
(mlncăruxi gătite: antricot de 
porc cu ciuperci, limbă de vită- 
cu ciuperci, gîscă cu varză şi cu 
fasole albă cu smîntină, pui cu 
mazăre şi mărar, papricaş de pui 
cu smîntină, ciorbă de măruntaie 
de pui) şi preparate din carne 
(ctrnati „Favorit“, parizer cu lap
te praf şi ouă, piept de porc 
copt). Aceste produse au bune 
calităţi dietetice şi o superioară 
valoare alimentară.

•  In cadrul activităţii de au- 
toutilare, întreprinderea de indus
trializare a cărnii Sibiu a reali

zat două tipuri noi de fierăstraie 
(circular şi alternativ), necesare 
atît abatoarelor cit şi secţiilor de 
tranşare. In viitor întreprinderea 
îşi propune să producă, atît pen* 
tru nevoile interne cit şi pentru 
celelalte întreprinderi din ţară 
încă două tipuri noi de fierăs
traie.

•  La unitatea nr. 1 „Macul ro
şu“ din municipiul Sibiu, I.A.P.L. 
„Cofetarul“ a deschis zilele acestea 
o expoziţie cu vînzare cu produ
se de cofetărie şi de casă. Con
sumatorii pot aprecia: torturile 
„buturugi“, prăjiturile „Cişmigiu“

- şi; „Aripi“* salaoremurile şj „por
tofelele“ cu frişcă, realizate de 
maiştrii cofetari sibieni.

•  Cooperativa de consum Să- 
lişte a deschis in Sibiu, str. Zi
darilor, nr. 12, din cartierul Ţi- 
glarilor (lingă lacul Binder), un 
atelier de arămărie şi cositoriie 
care execută cazane de rafinat 
ţuică, căldări obişnuite de aramă 
pentru diverse utilizări, ibrice şi 
căni din cupru, precum şi lipirea 
prin cositorire a diferitelor obiec
te de uz casnic.

C oresp on d en ţă
•  B. Bucur, „Mătasea roşie“, 

Cisnădie. Pentru oportunitatea 
şi rapiditatea intervenţiei lor, 
membrii formaţiilor P.C.I. din 
Cisnădie şi Cdsnădioara merită, 
intr-adevăr, felicitări. Sigur, 
aveţi dreptate, bine ar fi ca 
neglijenţa de orice fel să nu 
mai dea naştere la asemenea 
întîmplâri ca cea petrecută în 
pădurea din apropierea Cisnă- 
.dioarei.

In acest sens, ziarul nostru a in
tervenit în multe rinduri cerînd 
cetăţenilor să respecte regulile 
de preîntîmpinare a incendiilor. 
Din păcate, nu toţi înţeleg a- 
semenea apeluri. Sau, dacă le 
înţeleg, mu le urmează. Ceea 
ce-i aproape tot una...

•  A.S. Sibianu, Sibiu. Diatri
ba dumneavoastră la adresa 
întreprinderii de transporturi 
Sibiu, a şoferilor în special 
(„domnul şofer cu rinjet sar- 
castric“, „autocratul domn şo
fer“, „cutie de sardele marca 
I.T.S.“, „brambureală, indife
renţă, indolenţă“ etc., etc.) nu 
poate fi suspectată că n-ar por
ni de la fapte, intîmplări şi 
circumstanţe reale. După cum 
aţi putut constata din paginile 
ziarului nostru, problema în 
discuţie se află permanent în 
atenţia noastră. Va veţi mai 
putea convinge de acest lucru 
şi in viitorul, sperăm, foarte a- 
propiat. Dincolo de tonul exce
siv pamfletar este limpede 
pentru oricare sibian că, la a- 
ceastă oră, transportul în co
mun, este departe de a satis
face, integral, şi In cele mai 
onorabile condiţii, cerinţele. 
Există unele greutăţi obiective. 
Există şi unele subiective, de 
ordin organizatoric, pe care 
nu le-am trecut nici o dată sub 
tăcere. Momentan, organele lo
cale sínt preocupate de această 
problemă, caută soluţii de ame
liorare, în limita posibilităţilor 
oferite de dotarea materială 
actuală, evident nesatisfăcătoa
re.

Toate acestea, desigur, nu pot 
acoperi şi explica atitudinile 
unor salariaţi, conduita lor ne- 
corespunzătoare in îndeplinirea 
sarcinilor de serviciu. Motiv 
pentnu care semnalele dumnea
voastră ca şi ale oricărui ci
titor, pot fi folositoare ordeînd. 
Evident, neuitînd in nici o Îm
prejurare că şi... „tonul face 
muzica“.

V. DOREA

Auto utilări
La numeroase rezultate bune ob

ţinute pînă în prezent în domeniul 
autoutilării de către unitatea produc 
tivă „Flamura roşie" din Sibiu, din 
cadrul Grupului de întreprinderi al 
industriei de accesorii pentru indus 
tria uşoară, recent s-a adăugat exe 
cutia şi darea în exploatare a unei 
maşini de imprimat, pe diferitele 
coperţi (de caiete, notesuri, mape şi 
dosare) din policlorură de vinii. De 
asemenea, secţia tuburi textile a în 
treprinderii a fost dotată în aceste 
zile cu o maşină de tăiat fîşii de 
carton special, pentru cănile de car- 
dă.

Atelierul de autoutilare de la „Fia 
mura roşie" are acum în lucru, cu 
termen de execuţie la urgenta I, pa 
tru dispozitive solicitate în procesul 
de fabricaţie a spetelor, pentru răz 
boaiele de ţesut. Tot în lucru se 
află o instalaţie pentru filtrat pastă 
de scris.

P. BODEA

Sä demaram din vreme 
sporturile sezonului alb!

De curînd, la Comitetul judeţean 
Sibiu al P.C.R. a avut loc o şedinţă 
de lucru în care s-au trasat sarcini 
precise în legătură cu organizarea 
activităţii sportive de iarnă. De fapt 
întreaga dezbatere s-a subordonat 
imperativului din titlul de mai sus: 
luarea din vreme a unor măsuri, sta
bilirea de termene precise, pentru ca 
zăpada să nu surprindă nepregătite a- 
sociaţiile sportive, factorii responsa
bili din celelalte sectoare adiacente 
mişcării de educaţie fizică şi sport.

In scopul informării amatorilor 
sporturilor albe asupra mijloacelor şi 
facilităţilor numeroase ce le vor sta 
la dispoziţie în iarna care se apropie, 
considerăm utilă o trecere în revistă 
a principalelor sarcini stabilite cu o- 
cazia amintitei şedinţe; în felul aces
ta le vom reaminti pe de o parte şi 
celor care răspund de îndeplinirea 
lor şi, pe de altă parte, îi vom avi
za pe cei interesaţi — secţii, asocia
ţii, sportivi, elevi etc. — în legătură 
cu pretenţiile pe care le pot ridica 
din partea organizaţiilor. Iată, de 
exemplu: în planul de măsuri adop
tat se spune: „I.R.T.A., I.T.S. şi 
O.J.T. vor asigura mijloacele necesa
re pentru transportul rapid, în spe
cial la sfîrşit de săptămînă a cetăţe
nilor Ia Curmătură, Păltiniş, Valea 
Sadului, Dealul Poplăcii, Dealul Me
diaşului, Bazna-Băi, Crinţ, Fintînele, 
Poiana Neamţului, unde sínt amena
jate pîrtii pentru practicarea schiului 
şi săniuşului".

Ce le spune celor interesaţi acest 
lucru? Că la fiecare sfîrşit de săptă
mînă vor putea să ajungă cu autobu
zul într-una din staţiunile montane 
amintite. Ce reprezintă acest aliniat 
din planul de măsuri pentru factorii 
responsabili vizaţi? O sarcină trasată

de Comitetul judeţean de partid şi, 
în acelaşi timp, o obligaţie faţă de 
cetăţenii care doresc să practice spor
tul şi turismul pe timp de iarnă.

Iată, însă, redate pe scurt alte sar
cini — cu termenele de execuţie cu
prinse în planul de măsuri amintit: 
toate asociaţiile sportive, toţi proprie
tarii de baze sportive au obligaţia ă- 
menajării din timp a patinoarelor şi 
pîrtiilor de schi şi săniuş, precum şi 
organizarea în bune condiţiuni a 
competiţiilor cuprinse în calendarul 
sportiv, pregătirea temeinică a mani
festărilor sportive închinate zilelor de 
30 Decembrie, 24 Ianuarie, 16 Fe
bruarie şi 8 Martie.

Sarcini complexe, de mare răspun
dere, de a căror îndeplinire depinde 
însăşi desfăşurarea corespunzătoare a 
activităţii sportive pe timp de iarnă, 
au fost trasate cooperaţiei meşteşu
găreşti („se vor confecţiona materiale 
sportive adecvate sporturilor de iar
nă — bocanci pentru schi fond, bo
canci pentru patine, curele pentru 
schi — de către unităţile specializate 
— termen 15 decembrie 1971"), O.C.L. 
Metalo-chimice („se va asigura nece
sarul de echipament şi materiale 
sportive necesare pentru buna desfă
şurare a activităţii pe perioada de 
iarnă — termen 15 decembrie“), 
O.J.T. („va pune la dispoziţia ama
torilor schiuri ce pot fi închiriate, la 
cabanele din staţiunile Păltiniş, Şan- 
ta, Fintînele, Crinţ, Poiana Neamţu
lui; se va îngriji ca pirtia actuală din 
Păltiniş să fie dată în folosinţă — 
curăţată şi îndreptată — iar minischi- 
liftul să funcţioneze zilnic pînă la 
ora 18,00 — termen 15 decembrie 
1971"); factorilor responsabili din ca
drul Comitetului judeţean Sibiu al 
U.T.C., Consiliului judeţean al sin
dicatelor, Consiliului judeţean al

organizaţiei pionierilor („se vor ame
naja următoarele pîrtii de schi şi să- 
niuş pentru începători: pe dealurile 
Poplăcii, Guşteriţei, Curmătură, Gre-
weln, Steinburg, Cisnădiei, Cisnădioa- 
rei, Fintînele, Bazna-Băi — termen 
20 decembrie 1971“).

Organizatorilor de întreceri sporti
ve le revin de asemenea numeroase 
sarcini, în primul rînd decurgînd din 
respectarea bogatului calendar spor
tiv ce se va întocmi pentru această 
iarnă. De asemenea, un accent deo
sebit se pune pe iniţierea copiilor şi 
tinerilor în tehnica diferitelor spor
turi de iarnă, acţiune la care sínt 
obligate să participe toate cadrele de 
specialitate din judeţ. La cabanele 
Crinţ, Păltiniş. Şanta, Fintînele, şi în 
municipiul Mediaş se vor înfiinţa 
centre de învăţare a schiului în care 
vor activa peste 20 instructori spor
tivi şi profesori de specialitate, în
drumaţi şi controlaţi de C.J.E.F.S.

Un alt capitol de probleme asupra 
cărora s-au oprit participanţii la şe
dinţă se referă la patinajul viteză: la 
stadionul Voinţa şi la Valea Aurie se 
vor amenaja piste de patinaj unde se 
vor desfăşura întreceri oficiale, de se
lecţie, şi de masă.

N-a fost trecută cu vederea nici 
activitatea sportivă din cadrul clubu
rilor şi căminelor culturale din mu
nicipiile, oraşele, comunele şi satele 
judeţului nostru. Au fost stipulate 
măsuri pentru practicarea organizată 
a tenisului de masă. şahului, precum 
şi — în mediul sătesc — a competi
ţiilor sportive de sezon: practicarea 
schiului, săniuşului, patinajului, prin 
amenajarea unor pîrtii şi patinoare 
simple, folosind avantajele mediului 
geografic înconjurător.

Prof. VLAD GUŞU 
preşedintele C.J.E.F.S. Sibiu

I întreprinderea viei şi vinului Sibiu

sport... •  •  "

Campionatul judeţean

de fotbal

R ezu lta te
Unirea Tălmaciu — Textila 

Cisnădie 0—4
Textila Mediaş — Sparta Mediaş 2—4
Flamura roşie Agnita —

Metalurgica Sibiu 2—1
Electrica Sibiu — Carpaţi Mîrşa 0—2
Record Mediaş — Stăruinţa 

Mediaş 0—1
Metalul I.O.S. — Construcţii 

Sibiu 2—1
2—1C.F.R. Sibiu — Voinţa Sibiu

C la sa m en t
1. Textila Cisnădie 14 9 4 1 37—16 22
2. Carpaţi Mîrşa 14 7 7 0 23— 7 21
3. Construcţii Sibiu

14 9 2 3 46—12 20
4. Metalul I.O.S. |4 9 2 3 25—15 20
5. C.F.R. Sibiu 14 8 3 3 33—16 19
6. Flamura roşie

Agnita 14 9 1 4 29-22 19
7. Stăruinţa Mediaş

14 8 1 5 23-17 17
8. Carbosin C. Mică

13 6 3 4 24—17 15
9. Sparta Mediaş 14 6 2 6 22—28 14

10. Metalurgica Sibiu
14 5 2 7 18—17 12

11. Unirea Tălmaciu
14 4 3 7 19—28 11

12. Textila Mediaş 14 4 2 8 15—24 10
13. Avîntul Dirlos 13 4 1 8 12—24 9
14. Voinţa Sibiu 14 2 3 9 18—39 7
15. Record Mediaş 14 1 1 12 12—39 3
16. Electrica Sibiu 14 1 1 12 11—40 3

Fostul lider, Construcţii Sibiu, ca
re a condus in clasament treisprezece 
etape consecutiv, a cedat primul loc 
echipei Textila Cisnădie. Care echi
pă va cîştiga „stagiunea“ de toamnă? 
Textila Cisnădie. Carpaţi Mîrşa (ne
învinsă pînă în prezent), sau Construc
ţii? Ultima etapă a turului va deci
de...

GH. TOPlRCEANU

6imnastica sibiană în...ofensivă
De curînd s-a desfăşurat la Timi

şoara campionatul republican de ju
niori — individual şi pe echipe.

Avînd în vedere bunele rezultate 
înregistrate de sibieni şi apropiata 
confruntare a vîrfurilor gimnasticii 
româneşti — „Cupa Federaţiei" — 
ce se va desfăşura la Sibiu, intre 
3—5 decembrie, am solicitat cîteva 
impresii celor doi antrenori-coordo- 
natori care se ocupă de pregătirea 
gimnaştilor şi gimnastelor de la 
Şcoala sportivă Sibiu, profesorii Ni- 
colae Buzoianu şi Horst Stolz.

Prof. N. B.: Rezultatele obţinute 
la Timişoara, deşi unele foarte bu
ne, nu ne mulţumesc, pentru că ti-

Maria Antinie, speranţa nr. 1 a 
intr-un exerciţiu la

tlurile de campioni cucerite de Mag
da Berea, Adrian Stan şi medalia de 
bronz a lui Vaier Răspop reflectă 
posibilităţi mult mai largi pentru 
secţia noastră. în momentul de faţă 
două din sportivele noastre fruntaşe, 
Maria Antinie şi Gertrud Kartmann 
îşi îmbunătăţesc pregătirea, comple- 
tînd-o cu elemente de mare dificul
tate şi spectaculozitate.

Prof. H. S.: La băieţi sínt edifi
catoare evoluţiile lui A, Stan, care 
a cucerit titlul la sărituri şi a lui 
V. Răspop, cel mai tînăr concurent 
la categoria I. In vederea „Cupei 
Federaţiei" va trebui, însă, să ne 

continuăm asiduu 
pregătirile.

Prof. N. B.: La 
Sibiu F.R.G., va in
vita un număr re
dus de concurenţi 
pe categorii. Este 
de aşteptat o în
trecere de mare 
spectacol, viu dis
putată, sportivii 
secţiei noastre fiind 
decişi să-şi con
firme clasa şi „a- 
casă".

La consideraţiile 
celor doi antre
nori adăugăm şi 
faptul că sportiva 
Maria Antinie a 
fost invitată la 
Campionatele in
ternaţionale ale 
Cehoslovaciei, úri
dé sperăm să ai
bă o comportare 
bună. Aşadar, gim
nastica sibiană se 
află angajată pe 
drumul cel bun, 
al afirmării pe 
plan naţional şi 
chiar internaţio
nal.

Prof.
N. Dembiţchi

gimnasticii siblene, 
sol

azi...
26 NOIEMBRIE

•  Se împlinesc 86 de ani de la 
moartea poetului Grigore Alexan- 
drescu (n. 22 II 1810).

•  65 de ani de la naşterea lui 
Nicolae Cristea, militant al mişcă
rii muncitoreşti din ţara noastră,

. -â.-». . v .x  "w. /  oSfcfcN'

azi... 'Mi##, azi...
erou al luptei împotriva fascis
mului (m. 1943).

•  1855 — A murit poetul polo
nez Adam Mickiewicz (n. 1798).

•  33 de ani de la moartea lui 
Nicolae Bucur, militant al mişcării
muncitoreşti din ţara noastră (n. 
1906).

TIMPUL
Centrul meteorologic Sibiu comu

nică? vremea va fi relativ rece cu 
cerul mai mult noros. Vor cădea 
precipitaţii sub formă de ploaie’, la- 
poviţă şi ninsoare. Vîntul va sufla 
slab pînă la potrivit din sectorul 
vestic. Temperaturile minime vor fi 
cuprinse intre minus 4 şi zero gra
de, iar cele maxime vor oscila în
tre plus 2 şi 7 grade. Dimineaţa cea
tă locală.

CINEMA

Cadru din filmul Săptămtna nebunilor

SIBIU: PACEA: Aeroportul (oreie 
9.00; 11,30; 14,30; 17.30; 20.30); ARTA 
Eu sínt Jerom (orele 10,00; 12,00: 14.30 
16,30; 18,30; 20,30); TINERETULUI
întoarcerea sfintului Luca (orele 10.00
12,00: 14,30; 16,30; 18,30; 20,30): 7 
NOIEMBRIE: Dincolo de barieră lő
réié 10,00? 16,00; 18,00 şi 20,00).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Articolul 
420, seriile I şi II; TINERETULUI: 
Porto-lranco (orele 10,00; 16,30; 18,30; 
20,30); UNIREA: Numai statuile tac
(orele 10.00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

CISNĂDIE: POPULAR: Săptămina 
nebunilor (orele 11,00; 16.00; 18,00;
20, 00) .

AGNITA: 8 MAI: Mihal Viteazul,
seriile I şi II (orele 16,00 şi 19,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE:
Trandafiri roşii pentru Angelica lő
réié 18,00 şi 20,00).

OCNA SIBIULUI: Ultimul drum
(orele 17,00 şi 19,00).

BAZNA-BÄI: Să ne trăieşti Gnat
(orele 17,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST: 
Cadavrul viu (ora 17,00).

TELEVIZIUNE
18.00 Deschiderea emisiunii. 

Căminul.
18,50 Lumea copiilor. — Povestea 

bătrinului cedru.
19,10 Tragerea Loto.
19,20 1001 de seri.
19,30 Telejurnalul de seară.
20.00 Cronica politică internă, de 

Eugen Mândrie.
20.15 Intermezzo muzical.
20,25 Film artistic: „Nemurire“.

O producţie a studiourile» 
Albania Nouă, 1970.

22,05 Panoramic ştiinţific.
22,35 Telejurnalul de noapte;

• Wangajeaza:
— 2 TINICHIGII,

care să cunoască şi lucrări de arămărie.
■f ■

1.1. S. „7 Noiembrie“:
Sibiui

angajează de urgenţă:
— 1 CONDUCĂTOR AUTO  

pentru autofurgonetă TV 4 F. 

Salarizarea conform H.C.M. 914/1968.

a
a
a
•

a

Cei interesaţi se pot adresa la compartimentul perso-a  
nal-învaţămint. J

a a a a a a a a a a a a a a a a a a a a a a a a a a a a a a a a « « *

întreprinderea 
de reţele 
electrice 

Sibiu
s tr . U z in e i  n r . 7 ,

angajează imediat:

— 1 şofer automacaragiu 
autorizat de I.S.C.I.R.

— 1 conducător tractor 
rutier

— 4 şoferi rezervă cate
goriile B, C, D , şi E

— 1 lăcătuş auto catego
ria 2

— 1 lăcătuş auto catego
ria 4.

Fabrica
„ F r ip r ife r u i“

Sibiu
angajează de urgenţă:
— 20 muncitori necalifi

caţi (bărbaţi) pentru 
echipa încărcări- 
descărcări

— 2 muncitori calificaţi 
în meseria de electro- 
carist (cu carnet de ca
lificare)

— 1 croitoreasă calificată 
(act calificare)

— 4 femei necalificate 
(pentru echipa de 
dezinfecţie).

I n f o r m a ţ i i  s u p l im e n t a r e  la
b ir o u l  p e r s o n a l  al fabricii,
în t r e  o r e le  7— 13 zilnic.

X  V

E xpoziţie  
de artă  culinară

Ca în fiecare an, luna noiembrie, declarată luna ) 
preparatelor de artă culinară, a însemrfât un bogat bi- \ 
lanţ în acest sens pentru O.J.T. Prin numeroasele ex-  ̂
poziţii organizate au fost puse în evidenţă încă o dată J 
valenţele preparatelor culinare sibiene. O expoziţie de J 

J acest gen va fi deschisă mîine, la ora 12, la restauran- J 
J tul „împăratul romanilor“. în vederea acestui fapt s-au J 
j făcut şi se fac serioase pregătiri (avîndu-se în vedere, ? 
: desigur, şi întrecerea dintre cele două restaurante si- |  
J biene reprezentative). Respectiva expoziţie se va axa ţ 
ţ pe preparate şi reţete noi. Astfel vor fi prezentate re- ţ 
( ţete pentru preparate din peşte: tobă, cîrnaţi, sarmale;  ̂
( vînat: cîrnăciori á la Sibiu; piept de miel la grătar; ţ 
( purcel de lapte; carne de pasăre, legume şi pastă, pre- \ 
( cum şi produse de cofetărie: specialităţi „Dumbrava“, \ 
) „Gospodina“, „Subarini“, „Troia“. Vor fi prezentate, lj 
\ în total, circa 240 preparate, dintre care majoritatea ) 
\ fiind noi. Sub îndrumarea şefilor de complexe şi uni- l| 
S lăţi, la realizarea produselor îşi dau concursul cei mai S 
\ buni bucătari şi cofetari. ţ

\

U zin e le
66„Emailul Roşu

Mediaş
str . C a r p a ţ i  n r . 1 9 ,

ANGAJEAZĂ:
— şef birou aprovizionare (studii economice su

perioare, vechime 8 ani în funcţii economice).
— economist — condiţii H.C.M. 914/1968.

I n f o r m a ţ i i  s u p l im e n ta r e  se p r im e s c  la  s e r v ic iu l  p e r s o 
n a l, t e le f o n  1 3  1 3 , in t e r io r  1 9 5 .

M IC JI P  VBCI C
VlND maşină tricotat ştrampel, Diamant 10. Informaţii, telefon 1 22 25.
VlND casă, Sibiu, Calea Dumbrăvii 115. Informaţii Haţeg, judeţul Hune

doara, str. Progresului 19, Glauber.

VlND convenabil, casă Tălmaciu 384, 7 camere, bucătărie, pivniţă. Infot« 
maţi! Sibiu, Grigore Alexandrescu 11.

VlND Skoda 100 S, 150 km la bord. Sibiu, str. Moscova 34, telefon 1 19 10*
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înfăptuirea idealului 
comunist implică 

dăruire şi elan

Se cer eforturi conjugate
(Drmare din paq. I)
cura, In incinta grădinii de legume, 
supuse degradării, se află importante 
cantităţi de legume: 200 tone de 
varză, 150 tone morcovi (aceştia in- 
silozaţi), 60 tone de pătrunjel, cca 
25 tone de gulii, cca 110 tone de 
ceapă etc. „Apreciem că, datorită 
greutăţilor pe care întreprinderea 
judeţeană pentru valorificarea şi 
producerea legumelor şi fructelor ni 
le-a făcut prin nepreluarea la timp 
a unor produse, vom încheia bilan
ţul anual al activităţii în legumicul
tura cu o pierdere de cca 700 000 
lei, ne relatează tovarăşul Ion Mija, 
preşedintele C.A.P. Brateiu. Tovară
şul inginer Iosif Lazăr, şeful Centru
lui de legume-fructe Mediaş, ne-a 
tot promis că trimite lucrători şi 
mijloace de transport pentru a pre
lua produsele aflate acum sub cerul 
liber, dar am rămas cu promisiuni
le şi, bineînţeles, cu produsele, ca
re îşi pierd din valoare. Tovarăşii

(Urmare din pag. 1)

mum pentru a se asigura realizarea 
integrală a planului — uneori re- 
curgindu-se chiar la prestarea de ore 
suplimentare — în timp ce în prime
le decade, maşinile, utilajele şi forţa 
de muncă sínt folosite necorespunză
tor. Dată fiind situaţia in care se află 
va putea oare F.I.P. Agnita să rea
lizeze pînă la 30 decembrie 29 pro
cente? In caz afirmativ, înseamnă că 
forţa productivă a ei este mult mai 
mare decit şi-a planificat-o pe restul 
trimestrelor!

Rezerve lafente, 
înirefmufe de optici

deformate!
Ceea ce atrage în mod deosebit a- 

tenţia este imensitatea rezervelor ca
re stau nefolosite în aceste unităţi, 
ca urmare a unei defalcări neraţio- 
nale a sarcinilor de plan. Analizînd 
gradul de utilizare a potenţialului 
productiv, la I.R.U.M. de pildă — 
rezultă că. în comparaţie cu aceeaşi 
perioadă a anului trecut, indicii de

• Exterior şi interior al noii caba
ne «Dealul SăUştii", cu 140 
locuri, construită lingă şoseaua 
E 15 şi D.N. 1, dată în folosinţă 

I zilele trecute

din conducerea I.J.P.V.L.F., n-au 
mai trecut pe la noi din pri
măvară, cu toate că tot timpul 
am avut discuţii cu lucrătorii aces
tei întreprinderi. Nu mai ştim ce 
să credem: I.J.P.V.L.F.-ul a fost creat 
să ne ajute în muncă sau să ne pro
ducă pagubă?“

Asemenea situaţii, cînd lucrătorii 
I.J.P.V.L.F. tratează cu o nepermisă 
indolenţă valorificarea producţiei le
gumicole şi buna aprovizionare a 
populaţiei cu legume, sínt înregis
trate şi în alte unităti. Inginerul A- 
lexandiru Preda, de la C.A.P. Şe- 
limbăr, ne relatează că la ferma u- 
nitătii se află recoltate 80 tone de 
varză, 2 tone varză roşie, o
cantitate importantă de telină, 
iar Centrul de legume-fructe Si
biu întîrzie nepermis preluarea
acestor produse. La C.A.P. Miercu
rea Sibiului sínt cca 80 tone
de morcovi care aşteaptă... La C.A.P. 
Cristian, după mărturisirile ingineru
lui Virgil Podar, şeful Centrului de

utilizare a fondului de timp dispo
nibil înregistrează o uşoară îmbună
tăţire de la un trimestru Ia altul. 
Pe ’72, ca urmare a planificării făcu
te, sintern asiguraţi că situaţia aces
tora se va îmbunătăţi simţitor. „Am 
căutat să defalcăm cit mai judicios 
sarcinile de plan pe trimestre şi în 
cadrul acestora, pe luni — ne infor
ma economistul Nicolae Gheorghe, şe
ful serviciului plan. Dar pînă la de
cade n-am mers, că e prea devreme“. 
Aşadar, iar oprire la jumătatea dru
mului... ? ! Pare surprinzătoare o ase
menea optică tocmai acum cînd, în 
sfîrşit, întreprinderea a reuşit să-şi 
propună a realiza 24 la sută din pla
nul anual în primul pătrar, urmînd 
ca în restul să realizeze cota mate
matică — deci să se apropie de op
tim !

*

Relatarea acestor aspecte are drept 
scop să atragă atenţia tuturor unită
ţilor economice din judeţ asupra im
portanţei ce o are eşalonarea cit mai 
corespunzătoare a sarcinilor de plan 
pe noul an. în paralel cu aceasta, co
mitetele oamenilor muncii trebuie să 
aibă mereu în atenţie depăşirea în 
continuare a planului de producţie 
in trimestrul IV a.c,, încărcarea ju
dicioasă a maşinilor şi utilajelor în 
primele trimestre ale anului viitor şi 
generalizarea schimbului II şi extin
derea schimbului III, atingerea para
metrilor proiectaţi la termenele pla
nificate etc. Nu trebuie uitat în nici 
un moment că de felul cum ne pla
nificăm azi munca, depind rezultatele 
ce Ie vom obţine miine!

legume-fructe Sibiu, trebuie urgen
tată preluarea a 10 tone morcovi, 
12 tone de sfeclă roşie, 5 tone ri
dichi, 5 tone de păstîrnac. De ase
menea, lucrătorii I.J.P.V.L.F. nu con
simt că au vreo datorie în a prelua 
producţia suplimentară de legume 
obţinută la AUîna. Şi exemplele pot 
fi înmulţite. Considerăm că este de 
datoria Direcţiei generale judeţene 
a agriculturii să intervină operativ 
pentru a-i determina pe tovarăşii din 
conducerea I.J.P.V.L.F. să înţeleagă 
că funcţia lor le dă dreptul nu nu
mai să se angajeze şi să angajeze 
unităţile în realizarea politicii agra
re a partidului nostru, dar Ie şi in
cumbă datoria de a munci cu res
ponsabilitate pentru îndeplinirea sar
cinilor tor de serviciu. Credem că 
este timpul să răspundem coopera
torilor la întrebarea: „Cine va su
porta paguba care se produce în a- 
verea obştească prin preluarea cu 
întîrziere sau prin nepreluarea pro
duselor obţinute în grădina de le
gume?“

Nu considerăm că unele cooperati
ve agricole n-au nici o vină în a- 
ceastă direcţie. Unii fermieri sau 
preşedinţi nu acordă nici o impor
tanţă pregătirii producţiei pentru li
vrare, în aceste unităţi efectuîndu-se 
o sortare necorespunzătoare. De a- 
semenea, cunoaştem faptul că 
I.J.P.V.L.F. nu dispune de spatii su
ficiente de depozitare şi resortare a 
producţiei preluate. Dar nu este per
mis nimănui să aducă prejudicii de 
sute de mii de lei economiei naţio
nale, nu-i este nimănui îngăduit să 
„aprobe“ pierderi de producţie. Con
siderăm că este necesară o reaşe
zare a concepţiei de colaborare intre 
I.J.P.V.L.F. şi agricultura cooperatis
tă, In sensul unirii eforturilor tutu
rora pentru valorificarea superioară 
a produselor legumicole, pentru o 
cit mai bună aprovizionare a oame
nilor muncii.

Cu planul 
anual 

îndeplinit
Întreprinderea viei şi vinului Sibiu,

care a raportat recent îndeplinirea 
prevederilor planului anual, este a 
doua unitate industrială din judeţ ce 
Îşi înscrie la activ o astfel de va
loroasă performantă. Devansarea cu 
5 săptămîni a planului este urmarea 
unor măsuri consecvente de orien
tare a producţiei către sortimentele 
cu materii prime şi desfacere asigu
rate, a unor preocupări susţinute 
pentru diversificarea nomenclatorului 
de produse şi îmbunătăţirea calităţii 
lor.

în perioada ce ne desparte de în
cheierea calendaristică a anului, în
treprinderea sibiană estimează rea
lizarea unei producţii globale supli
mentare de 5,8 milioane lei şi a unei 
producţii marfă de peste 9,5 milioa
ne lei.

Eşalonarea optimă a 
sarcinilor de plan pe 1072
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P e  te m a  d e se rv ir i i  j
In ultima perioadă ne-au sosit 3 

Ia redacţie clteva scrisori care 3 
vizează unele aspecte negative 3 
din sectorul de deservire a popu- s 
latiéi.

•  De mai mult timp, din uni- j 
tăţiie sibiene cu articole pentru Ş 
copii lipsesc o serie de produse. J 
Bunăoară, de peste două luni în £ 
aceste magazine nu se găsesc u- g 
niforme (şortuleţe) pentru copiii 3 
de grădiniţă. De asemenea lipsesc • 
unele mărimi de uniforme şcolare |  
(de altfel cele mai solicitate). 9 
Semnatarul scrisorii caută uni- 9 
formă şcolară talia 36, necesară 9 
copilului în virstă de 10 ani. A 3 
găsit, numai pentru alte talii, şi £ 
alte mărimi. In asemenea situaţii j 
sínt şi alti părinţi. Ei trebuie să : 
cumpere materiale şi să coman- |  
de confecţionarea de uniforme, j 
care ar trebui să se găsească din 9 
abundentă şi în toată gama mă- 3 
rimilor în unităţile de profil ale 9 
I.C.S. Textile-lncălţăminte Sibiu. 3

•  Din Agnita ni se semnalează 9 
că, adeseori la magazinele aii- 3 
mentare din localitate se vlnd u- s 
nele sortimente de prospături cu ; 
un grad mare de umiditate. Un 9 
oaz concret s-a petrecut In data 9 
de 5 noiembrie, cînd mai mulţi 9 
cetăţeni au cumpărat salam po- 9 
lonez care avea atîta umiditate, 9 
incit curgea apa din el. Fiind se- 3 
sizată, conducerea cooperativei de 3 
consum — Agnita, a răspuns cu 3 
seninătate că „celor ce nu le con- 9 
vine calitatea prospăturilor să nu j 
le cumpere“. Conducerea coope- 9 
rativei, cei care răspund de a- 3 
provizionarea oamenilor muncii 3

9 din Agnita trebuie să manifeste 9 
3 mai multă exigenţă faţă de caii- 3 
9 tatea produselor, returnînd marfa 3 
; necorespunzătoare celor ce au g
• produs-o şi nu s-au încadrat ia ■
• normele cerute!

•  De cîteva săptămîni, difuza- 9 
rea presei în comuna Turnu Roşu 9 
se face defectuos. Abonaţii la pre- 9 
sa centrală sau locală sínt ne- 3 
mulţumiţi, deoarece primesc zia- i 
rele după 2—3 zile de la data 3 
apariţiei. După cum au constatat, 3 
cei interesaţi, defecţiunea nu este |  
la nivelul oficiului din localitate, • 
ci ea pleacă de Ia Serviciul ju- |  
detean de difuzare a presei. De 9 
exemplu atît ziarul „Satul socia- 9 
list“, cit şi ziarul „Tribuna Sibiu- ; 
lui“ din datele de 20 şi 21 no- |  
iembrie au sosit la Oficiul din ■ 
Turnu Roşu in ziua de 22 noiem- ; 
brie, după ora 17. După timpul 9 
necesar cartării, desigur că n-a Ş 
mai rămas vreme pentru deservi- 9 
rea tuturor abonaţilor încă în a- 9 
ceeaşi seară. Cum exemplul re- : 
latat nu este singular, se impune 3 
intervenţia Direcţiei judeţene de 9 
poştă şi telecomunicaţii Sibiu ■ 
pentru ca şi abonaţii la presă din Ş 
această comună să intre în pose- 9 
sia ziarelor şi să Ie citească în f 
ziua apariţiei.

După cum am anunţat in ziarul nostru de ieri, cu prilejul festivităţilor ce au avut loc miercuri, Ia Mediaş, au fost dezvelite busturile revoluţionarului 
Axente Sever şi al gînditorului progresist Stephan Ludwig Roth. în Imaginile de faţă (stingă, bustul Iui Axente Sever în iaţa Liceului nr. 2, iar în dreapta,

bustul lui Stephan Ludwig Roth, în faţa Liceului nr. 1

Atmosfera în care se desfăşoară 
adunările de dări de seamă ale or
ganizaţiilor de partid din şcolile 
municipiului Mediaş, in aceste zile: 
este dominată de puternicul ecou al 
plenarei Comitetului Centrai al 
P.C.R. din 3—5 noiembrie, care a 
pus in faţa întregului partid, a tu
turor organizaţiilor sale necesitatea 
intensificării eforturilor pentru îm
bunătăţirea activităţii ideologice, 
politice şi cultural-educative, în 
scopul desăvîrşirii personalităţii u- 
mane. Şcoala fiind unul din factorii 
de seamă în domeniul educaţiei ti
nerei generaţii e firesc oa, in lu
mina documentelor elaborate, orga
nizaţiile de partid din unităţile de 
Invăţămînt să facă o exigentă anali
ză a modului cum s-au achitat de a- 
ceastă importantă îndatorire socială.

Relevînd receptivitatea şi adeziu
nea unanimă a slujitorilor şcolii la 
măsurile adoptate de Comitetul Exe
cutiv al C.C. al P.C.R. în iulie a.c., 
dările de seamă şi discuţiile purta
te de comuniştii de la şcolile gene
rale nr. 3 şi 4, de la Liceul „Axente 
Sever“ din Mediaş şi Şcoala genera
lă din Ttmava, au apreciat faptul.că 
aportul colectivelor didactice la 
munca de educaţie socialistă a tine
rilor este mai substanţială. Astfel, 
multe din acţiunile propuse în pro
gramele de activitate cu ocazia dez
baterii documentelor au început să 
prindă viată, reflectîndu-se pozitiv 
în munca mai concretă a colectivelor 
de elevi.

Din bilanţul prezentat de secretara 
Maria Mija, precum şi din interven
ţia comuniştilor de la Şcoala gene
rală din Tîrnava, reiese preocuparea 
acestui entuziast colectiv didactic 
pentru modernizarea învăţămîntului, 
apropierea lui de practică prin în
fiinţarea laboratoarelor şcolare: fo
netic, de fizică, de biologie, prin do
tarea lor cu aparatura ştiinţifică ne
cesară. La acestea se mai adaugă şi 
interesul pentru amenajarea unui a- 
telier de lăcătuşerde, precum şi alte 
acţiuni meritorii care ridică această 
unitate şcolară la nivelul tinor şcoli 
similare din cele mai dezvoltate 
oraşe ale tării. Efortul dascălilor şco
lii izvorăşte din interesul lor ştiin
ţific, din dăruirea, elanul şi dragos
tea fată de copii, Însuşiri care ca
racterizează pe un comunist. în a- 
cest sens am retinut remarca făcută 
de prof. Valerian Stănescu, iniţiato
rul unora dintre aceste realizări: 
„Noi n-am făcut toate acestea de 
dragul de a incinta ochii celor ce 
ne vizitează şi nici pentru-a culege 
lauri, ci în folosul copiilor pe care-i 
Învăţăm. De aceea nu e suficient să 
le avem, ci e necesar ca toate ca
drele didactice să folosească aceas
tă aparatură modernă, în scopul re
alizării lecţiilor la o înaltă ţinută 
intelectuală; este necesar ca ele să 
predea şi lecţiile de ştiinţe sociale 
şi orele de ddrigenţie în laborator,

pentru a avea eficienta dorită“.
La Liceul „Axente Sever“ proble

ma activităţii productive a elevilor 
a revenit în discuţia multor comu
nişti. Evidenţiind preocuparea orga
nizaţiei de partid pentru asigurarea 
locurilor de muncă, tuturor celor 62 
de grupe de elevi, atît în cele cinci 
ateliere şcolare, cit şi în întreprin
deri, printre muncitori, comuniştii 
au subliniat necesitatea unei mai ri
guroase supravegheri a elevilor, în 
aşa fel incit să nu se irosească 
inutil nici un minut. „Se impune 
deci o mai atentă urmărire a activi
tăţii practice a elevilor de către di- 
riginti, precum şi întărirea autocon- 
ducerii din partea tinerilor şcolari, 
acolo unde ei lucrează, tn sensul 
formării deprinderilor de muncă“ — 
spunea profesoara Doina Boilă.

Interesul pentru transpunerea în 
fapte a indicaţiilor partidului, în

A dunări 
d e p a rtid  

în  şc o li
scopul educării elevilor prin contac
tul nemijlocit cu munca productivă, 
a antrenat nu numai colectivele di
dactice, ci şi conducerile întreprin
derilor medieşene, care au manifestat 
toată înţelegerea, găsind posibilităţi 
de cuprindere a tuturor elevilor în- 
tr-o activitate diversificată de pre- 
profesionalizare, in raport direct cu 
specificul dezvoltării industriale de 
perspectivă a municipiului, ţinînd 
seama de sexul şi vîrsta elevilor.

In ceea ce priveşte activitatea de 
educaţie politică, moral-cetăţenească 
a elevilor, dezbaterile care au avut 
loc la instituţiile amintite dovedesc 
faptul că dascălii cunosc sensul do
cumentelor de partid, că şi-au însuşit 
cu spirit autocritic şi sinceritate ob
servaţiile făcute de secretarul gene
ral, procedând la desfăşurarea unor 
acţiuni cu pronunţat caracter emo
tional. Avîr.d ca ghid preţios cuvîn- 
tările tovarăşului Nicolae Ceauşescu, 
cadrele didactice, comandanţii deta
şamentelor de pionieri, diriginţii 
şi-au îmbunătăţit simţitor metodele 
de muncă educative, ţinînd cont de 
particularităţile de virstă ale elevi
lor. Astfel, cadrul manifestărilor de 
primite în pionierat a elevilor de 
7 ani, pregătiţi cu atenţie de comări- 
danti, oferă momente de neuitat în 
viata copiilor, cu profunde rezonan
te patriotice. ,.A.m mai făcut destule 
primiri în rîndul pionierilor, dar 
cea din anul acesta, organizată în 
fabrică intre muncitori, la locul de 
muncă ai părinţilor elevilor mei, a 
fost copleşitoare sub aspect educa

tiv. A fost o manifestare vibrantă a 
simţului patriotic, a respectului pen
tru muncă şi pentru cei ce muncesc. 
Toată ziua muncitoarele din secţia 
respectivă au fredonat, vesele, cînte- 
cele pioniereşti; toată ziua elevii 
med au vorbit cu însufleţire despre 
cele văzute şi trăite aici“ — spunea 
comunista Florica Titică de la Şcoala 
generală nr. 4. Asemenea acţiuni 
lăudabile a organizat şi Şcoala ge
nerală nr. 3, şi altele, invitînd părin
ţii să fie martorii acestor puternice 
trăiri afective ale copiilor lor.

Un progres simţitor se observă şi 
In desfăşurarea acţiunilor de educa
re politică a elevilor de virstă ute- 
cistă. Cabinetul de informare politi
că de la Liceul „Axente Sever“, ac
tivitatea cercului de filozofie, dicţio
narul politic, orele de dirigenţie la 
care sínt invitaţi activişti de partid, 
oameni cu răspunderi In activitatea 
sociaJă, sínt cîteva forme utile 
mai intens practicate, în acest an 
şcolar, in şcolile noastre.

Elevii, bucurîndu-se mad mult de 
prezenţa activă a educatorilor, mani
festă mai multă solicitudine la toate 
acţiunile initiate de şcoală. Aşa se 
explică participarea lor, în toamna 
aceasta la activitatea de recoltare 
a produselor agricole Intr-un număr 
impresionant de mare, aducîndu-şi 
o contribuţie meritorie. Privită sub 
aspect educativ, această largă par
ticipare a elevilor, alături de cadrele 
didactice, o considerăm o achiziţie 
moral-patrioţică preţioasă.

Discuţiile in adunările amintite 
au scos în evidenţă desigur şi o se
rie de lipsuri care se refeTă la co
moditatea unoT cadre didactice în 
ce priveşte pregătirea orelor de di
rigense printr-o bogată informare, 
organizarea acţiunilor pioniereşti cu 
bogat conţinut educativ, folosirea a- 
paraturii ştiinţifice, a materialelor 
didactice la lecţii, încă slaba parti
cipare la desfăşurarea tnvătăraîntu- 
lui ideologic.

O problemă sesizată în toate adu
nările generale la care am partici
pat se referă la modul defectuos de 
programare a cadrelor la cursurile 
de perfecţionare didactică. O serie 
de cadre didactice care au un aport 
de seamă în procesul de Invăţămînt, 
scoase de la catedră pe o perioadă 
de trei săptămîni, în mijlocul tri
mestrului şcolar sau în perioada te
zelor, perturbează întreaga activitate 
a şcolii. Spaţiul nu-mi permite să 
explic în amănunt consecinţele ş- 
cestei dereglări, aşa că mă rezum a 
exprima aici dorinţa tuturor comu
niştilor ca asemenea instruiri, iu spe
cial Ia obiectele cu mai mare ponde
re în planul de învătămini, să se or
ganizeze in perioada vacanţelor. în 
felul acesta ele vin atît în ajutorul 
cadrelor didactice, cit şi în a! elevi
lor, de oare trebuie să Ţinem seama 
in primul rind.

Prof. ILIÉ OLARU

Căminul cultural şi educaţia tineretului
Căminul cultural are menirea să ri

dice nivelul politico-ideologic al să
tenilor, să contribuie la educarea lor 
pentru formarea unei înalte conştiin
ţe socialiste, să le ridice permanent 
orizontul cultural-artistic. In acest 
context, relaţia cămin cultural-tine- 
ret trebuie să-şi găsească o rezol
vare la nivelul cerinţelor societăţii 
noastre socialiste, astfel incit eficien
ţa şi valoarea educativă a activităţi
lor ce se desfăşoară aici să atingă 
cele mai înalte cote. Patriotismul, 
dragostea faţă de muncă, formarea 
unei conştiinţe înaintate, intransigen
ţa faţă de lipsuri şi comoditate; gri
ja faţă de avutul obştesc, comporta
rea demnă în familie şi societate 
sîht puncte principale de reper dim 
activitatea instructiv-educativă a că
minului cultural.

Pentru reflectarea relaţiei cămin 
cultural-tineret, am poposit în loca
lităţile Axente Sever, Agirbiciu, Tir- 
nava şi Brateiu. Caracteristic aces
tor localităţi este numărul maré de 
navetişti către Mediaş, Copşa Mică şi 
Sibiu. Tînărul muncitor, insă, îşi pe
trece majoritatea timpului liber in 
comună, de aceea căminul cultural 
are un rol important in formarea sa. 
El doreşte să găsească în programul 
căminului cultural activităţi educati
ve plăcute, odihnitoare, tinereşti.

In cadrul căminului cultural din 
Axente Sever s-a deschis un club 
al tineretului. „Tinerii audiază expu
neri educative, participă la diferite 
jocuri sportive, dansează“, ne spune 
directorul căminului, Ion Puşcă. Ur
mărind activităţile realizate în luna 
octombrie şi cele propuse pentru lu
na noiembrie descoperim grija ce se

manifestă aici pentru educarea tine
rilor, conţinutul ridicat de idei al 
materialelor expuse. Oare eficienţa 
este pe măsura acestor preocupări, 
dacă din 16 activităţi 14 sint expu
neri, o recenzie şi un concurs „Cine 
ştie cîştigă“?

Aici funcţionează şi o universitate 
populară, condusă de profesorul Ni
colae Lazăr. Cele nouă secţii îşi vor 
aduce desigur din plin contribuţia 
la înarmarea sătenilor cu cunoştinţe 
din diferite domenii de activitate: 
ştiinţă, cultură, istorie, literatură, pe
dagogie. Considerăm potrivit ca, la 
cursul tehnic, pentru a veni în intim- 
pinarea preocupărilor pentru cunoaş
tere ale populaţiei active salariate, 
să se facă legătura cu pulsul viu al 
economiei ţării, a judeţului.

Tinerii comunei au înfiinţat un an
samblu folcloric cu două secţii — ro
mână şi germană — un grup vocal 
şi un cerc foto. După frumoasele ma
nifestări folclorice „Nunta pe Tîrna- 
vă“ şi „Dansul florilor“, ei caută să 
folosească din plin tradiţiile folclorice 
ale. satului, pregătesc în prezent o 
şezătoare. Cadrele didactice Nicolae 
Lazăr, Helmuth Gross, Carolina Mun- 
teanu, Finica Lazăr, Katharina Sei- 
wert, Ludwig Seiwert, Octavian Bu
rete, Virgil Todeasa, inginerul Ioniţă 
Costea formează un colectiv perma
nent de sprijin al căminiului cultu
ral.

Intervine insă şi rolul directorului, 
rol de selectare a celor mai adecvate 
activităţi, care să răspundă condiţii
lor specifice localităţii.

— Vin tinerii la căminul cul
tural?

— Prezenţa lor este slabă, ne răs
punde directorul căminului cultural 
din satul Agirbiciu — Richard Dengel.

— Cum vă explicaţi?
Nu primim răspuns.
Şi totuşi el există. Căminul cultu

ral nu are un plan de muncă.
„Dorim să înfiinţăm un club al ti

neretului“, ne spune directorul Ri
chard Dengel.

Dorinţa e firească, dar rezolvarea 
este imposibilă atîta timp cit la în
trebarea „Ce profil va avea clubul 
tineretului“ vom primi răspunsul:

tacole neincălzită îndeajuns, 15 scaune 
defecte, o masă de tenis intr-o stare 
deplorabilă, un televizor nou-nouţ 
dar care este Închis în bibliotecă, o 
sobă fără burlane In camera de 
jocuri sportive, un ecran cinemato
grafic rupt şi murdar şi... foarte, 
foarte mult praf.

In condiţiile acestea, este foarte 
greu să se desfăşoare activităţi edu
cative atrăgătoare.

Existenţa unei organizaţii U.T.C. 
puternice (secretară Eugenia Lepin- 
zan) şi a unui grup de tineri taten-

A N C H E T Ă
„Ştiţi, conţinutul activităţilor încă nu 
l-am fixat!“.

O situaţie asemănătoare am găsit 
şi la căminul cultural din comuna 
Brateiu, director Hans Moyrer.

Planul activităţilor pe perioada oc- 
tombrie-martie era întocmit, are un 
conţinut valoros, este aprobat, dar 
urmărindu-1 nu-ţi poţi da seama cînd 
se vor desfăşura, concret, activităţi
le. De altfel. în luna octombrie n-a 
avut loc nici o activitate.

— In luna octombrie ne pregătim, 
este o lună organizatorică, ne argu
menta directorul căminului.

— Bine, dar nici pe noiembrie 
nu s-a prevăzut decit alegerea 
consiliului de conducere.

— Am să fac miine planul (1?)
Răspunsul este edificator.
Ce oferă tineretului căminul cultu

ral din Brateiu? Iată' o sală de spee-

taţi, ou iniţiativă, nu absolvă pe di
rectorul căminului de îndatorirea de 
a căuta permanent modalităţi de a- 
tragere a tinerilor la căminul cultu
ral.

Poposim in comuna Tirnava. Ne 
interesăm la tinârul muncitor Ilie 
Pincă despre activitatea căminului 
cultural.

Ne răspunde: „De mult nu s-a mai 
făcut nimic. Am dori şi noi să ne 
petrecem timpul în chip folositor, du
pă orele de serviciu“.

îmi vine greu să cred spusele ti- 
nărului. Comuna este mare. Pe stră
zile ei am văzut mulţi tineri. Care 
să fie cauza? De ce căminul cultu
ral rămîne deseori pustiu?

Mai întli consemnez optica direc
torului căminului cultural, Mişti Ţe- 
nea: „Da’ ce. eu trebuie să am grijă 
de timpul liber al lor”?

Ni se prezintă un plan. concret, de
falcat pe luni, cu activităţi variate, 
bogate în conţinut, interesante, ce 
argumentează priceperea directorului 
in planificarea activităţii, dar ele vor 
rămîne pe hirtie, ca pînă acum, dacă 
nu se vor lua măsuri eficiente de 
înviorare a participării tinerilor la 
manifestările din cadrul căminului 
cultural.

— Nu putem conta pe tineret în 
organizarea activităţilor, ne declară 
senin directorul căminului.

I-am cerut să stăm de vorbă cu ciţi- 
va tineri. Spre surprinderea noastră, 
s-au adunat vreo 30. O forţă!

Am discutat cu ei. Redau cîteva o- 
pinii:

Octavian Tomuţă: Oraşul Mediaş 
fiind aproape, tinerii, în loc să vină 
la căminul cultural, pleacă la oraş.

Ana Stoia: Tinerii sint prea comozi. 
Avem în comună tineri, talentaţi, dar 
nu există cineva să-i adune, să-i con
ducă.

Cu multă greutate am reuşit (după 
trei apeluri insistente) sâ vorbim cu 
locţiitoarea comitetului comunal 
U.T.C Tirnava, Maria Şerban. Orga
nizaţia U.T.C. a avut şi o secretară, 
Maria Papară, care, din martie, s-a 
angajat în oraşul Mediaş. In acest 
an, nu s-a desfăşurat nici o aduna
re generală, după cum ne spune Ma
ria Şerban. Nu dorim sa intrăm mai 
in amănunt, dar inexistenţa activităţii 
organizaţiei U.T.C. a contribuit şi ea 
la inexistenţa relaţiei cămin cultural- 
tineret în comuna Tîrnava.

In comună sint 400 tineri. Se pot 
înfiinţa formaţii artistice, un cerc de 
pictură — există doi pictori talentaţi 
!n comună, un curs de limbi străin»

tn laboratorul audio-vizual al şcolii, 
cercuri de învăţare a instrumentelor. 
Acestea au fost opiniile tinerilor: Ni
colae Şerban, Aurel Stan, Ivan Pa- 
raşchiva, Ion Stan, Petre Miclăuş, 
Vasile Natu. Dar pentru a se activi
za aceste forme, pentru a se înviora 
activitatea căminului cultural, direc
torul acestuia trebuie să atragă ca
drele didactice tinere în organizarea 
unor activităţi eficiente, să sondeze 
permanent preferinţele tinerilor, să 
se apropie de pasiunile lor, de ap
titudinile lor.

Încă ceva: „Filmul adeseori se rupe. 
operatorul Hans Fischer, în timpul 
filmului, consumă băuturi alcoolice, 
de multe ori părăseşte cabina cine
matografică lăsînd în loc persoane 
necalificate" (Mihai Dohl). Şi aceasta, 
sub ochii directorului căminului cul
tural!

Ne oprim aici cu ancheta. Tinerii 
comunei, aşa cum s-au exprimat în 
discuţia purtată cu ei, sint dornici 
să pornească la treabă. Pentru aceas
ta se impune ca organizaţia U.T.C. 
să-şi trăiască rolul de organizatoare 
şi conducătoare a tineretului, iar di
rectorul căminului să nu pornească 
la treabă cu ideea „Da’ ce, eu trebuie 
să mă ocup de timpul liber al lor?“.

Relaţia cămin cultural-tineret tre
buie să-şi găsească o justă şi im
perioasă rezolvare, elanul tinerilor 
să devină creator, să coloreze viaţa 
spirituală a satului.

Pentru aceasta se impune ca, con
siliul de conducere al căminului să 
fie o prezenţă mereu vie în viaţa oul- 
tural-artistică a localităţii.

JEAN IONESCU

•  In seara zilei de 22 noiem- 3 
brie, ora 18,30, Ia magazinul aii- 3 
mentar nr. 17 (Sibiu, str. 9 Mai 9 
nr. 7), un copil a fost servit cu 3 
salam polonez alterat. Din ferică- ■ 
re părinţii au sesizat atît culoarea ; 
necorespunzătoare (verzuie), cit ; 
şi gustul pronunţat înţepăjtor. ! 
Fiind vorba de 100 gr, pe cyetă- 9 
ţean nu l-a revoltat paguba, ci 9 
lipsa de responsabilitate a celor 9 
de Ia raionul de mezeluri. Avînd : 
drept cumpărător un copii, au j 
profitat probabil de aceasta, ser- I 
vindu-1 cu un produs care ar fi • 
trebuit scos din circuitul comer- ; 
cial. Acest caz ne obligă a a- 9 
tenţiona atît conducerile unităti- 9 
lor cu produse alimentare, cit şi 9 
organele sanitare să controleze 9 
mai atent starea unor produse 3 
perisabile şi să împiedice ajun- 3 
gerea lor la consumator.

•  In cartierul sibian Hipodrom ■ 
9 locuiesc mii de familii. In majo- ; 
9 ritatea acestora ambii soţi sínt I 
g în cîmpul muncii. Le rămîne deci 3 
[ prea puţin timp să se ocupe cu 3
■ aprovizionarea şi apoi cu prepa- 3
■ rarea mesei. Din această cauză, 3
• se face propunerea înfiinţării u- 3 
9 nei cantine-restaurant, la care 3 
9 masa să se servească şi pentru Ş 
9 acasă. Propunerea, susţinută de un : 3 grup larg de locuitori ai acestui ! 
I cartier, o considerăm justificată, ! 
g ca o necesitate ce se impune. I 
9 Deşi nu sint condiţii de înfiinţa- f 
9 re imediată a unei asemenea u- 3 
9 nităţi, propunerea ar merita to- 3 
9 tuşi studiată de forurile compe- 9 
9 tente, dindu-i-se curs de rezolva- 3 
3 re în viitor.

S. MÄGEANU
(după sesizările primite de h ■ 

I Gh. Todeasä, V. Călineanu, 3 
I. 'Ilie, A. Stăniţ şi I. Stoian) 9
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de înaltă apreciere rezultatelor ob
ţinute în dezvoltarea şi diversiiica- 
rea relaţiilor economice şi au evi
denţiat că gradul înalt de creştere 
a schimbului de mărfuri — care în 
anul 1972 va atinge valoarea de a- 
proximativ 150 milioane dolari, de- 
păşindn-se nivelul prevăzut in acor
dul comercial de lungă durată pentru 
anul 1975 —, lărgirea însemnată a 
cooperării şi specializării în produc
ţie, încheierea Convenţiei privind 
înfiinţarea Consorţiului bancar româ- 
no-iugoslav, precum şi colaborarea 
tehnico-ştiinţiiică, conieră stabilitate 
relaţiilor economice şi creează con
diţii favorabile pentru dezvoltarea 
continuă, multilaterală a acestora.

Exprimîndu-şi marea satisiacţie 
pentru faptul că lucrările de con
struire in comun a Sistemului hidro
energetic şi de navigaţie de ia Por
ţile de Fier au intrat în faza finală, 
cei doi preşedinţi au dat o înaltă a- 
preciere activităţii muncitorilor, teh
nicienilor şi inginerilor români şi 
iugoslavi care au contribuit la rea
lizarea înainte de termen a acestui 
mare obiectiv — exemplu al coope
rării cu succes şi ai bunei vecină
tăţi —- care are o mare însemnătate 
pentru economiile naţionale ale ce
lor doua ţări şi prin care s-au îmbu
nătăţit radical condiţiile de naviga
ţie în acest sector ai Dunării. Subli
niind importanţă acestui obiectiv, 
preşedinţii au convenit să participe 
la festivitatea ce va ii organizată cu 
prilejul încheierii lucrărilor, prevăzu
tă pentru primăvara anului 1972.

Hi apreciază favorabil continuarea 
activităţii organelor şi organizaţiilor 
interesate ale celor două ţări în le
gătura cu folosirea complexă pe mai 
departe a potenţialului hidroener
getic comun al Dunării.

Preşedinţii Nicolae Ceauşescu şi 
losip Broz Tito, apreciind pozitiv re
zultatele obţinute pînă in prezent, au 
subliniat că există încă posibilităţi 
nefolosite pentru intensificarea, îm
bogăţirea şi diversificarea colaboră
rii româno-iugoslave. Ei au eviden
ţiat în mod deosebit importanta pro
movării im continuare a relaţiilor e- 
conomice şi au relevat necesitatea 
ca guvernele celor două ţări. Comi
sia mixtă româno-iugoslavă de cola
borare economică, întreprinderile şi 
organizaţiile economice — a căror 
activitate de pînă in prezent în a- 
cest domeniu a primit o înaltă apre
ciere — să exploreze noi posibili
tăţi de lărgire a colaborării econo
mice, ştiinţifice şi tehnice, îndeosebi 
cooperarea în producţie şi speciali
zarea in astfel de domenii, cum sini; 
petrochimia, construcţiile de maşini, 
electronica, automatica, lărgirea ba
zei de materii prime şi altele.

Cel doi preşedinţi au evidenţiat, 
de asemenea, necesitatea ca, prin 
dezvoltarea şi intensificarea contac
telor şl colaborării dintre instituţiile 
şi organizaţiile ştiinţifice, tehnice şi 
culturale, dintre organele de presă 
şi alte mijloace de informare în ma
să şi prin întărirea legăturilor 
directe dintre acestva, să se apro
fundeze cunoaşterea reciprocă a va
lorilor spirituale şi a altor realizări 
ale popoarelor celor două ţări. Tot
odată, ei au indicat să se întreprin
dă noi măsuri pentru intensificarea 
relaţiilor în zona de frontieră, acor- 
dfnd o atenţie deosebită colaborării 
pentru amenajarea şi exploatarea tu
ristică a regiunii Porţilor de Fier.

II
'  t» cursul schimbului de păreri 
privind situaţia internaţională actua
lă s-au evidenţiat şi cu acest prilej 
identitatea sau marea apropiere a 
poziţiilor şl punctelor de vedere ale 
celor două părţi privind problemele 
•esenţiale ale relaţiilor internaţionale. 
■S-a constatat, de asemenea, caracte
rul actual al poziţiilor şi aprecieri- 
ior fundamentale cuprinse în comu
nicatul comun, publicat cu prilejul 
Intîlniril celor doi preşedinţi de la 
Brdo-Kranj.

Preşedinţii Nicolae Ceauşescu şi 
losip Broz Tito au reafinnat hotărî- 
rea Republicii Socialiste România şi 
a Republicii Socialiste Federative Iu
goslavia de a dezvolta, pe baza prin
cipiilor independenţei, suveranităţii, 
»egalităţii in drepturi, avantajului re
ciproc, neamestecului in treburile in
terne şi respectului mutual, relaţii de 
prietenie şi colaborare multilaterală 
cu toate ţările socialiste, cu cele
lalte state ale lumii, indiferent de 
orînduîrea lor socială, de a-şi aduce 
si în viitor contribuţia la apărarea 
şi întărirea păcii, la soluţionarea paş
nică a problemelor internaţionale, la 
consolidarea destinderii şi înţelege
rii între state.

Cele două părţi apreciază cu sa
tisfacţie că în situaţia internaţională 
actuală se afirmă tot mai puternic 
forţele socialismului, democraţiei şi 
păcii, năzuinţele popoarelor şi ţări
lor pentru păstrarea şi întărirea in
dependenţei naţionale, pentru redu

c e re a  decalajului între ţările în curs 
de dezvoltare şi cele dezvoltate, 
pentru înţelegere şi colaborare in
ternaţională bazată pe egalitate, rn 
drepturi, lupta împotriva imperialis
mului, colonialismului, neocolonialis- 
raului, politicii de agresiune, de do
minaţie şi amestec în treburile in
terne ale altor state.

Preşedinţii Nicolae Ceauşescu şi 
losip Broz Tito constată că în ul
tima perioadă s-au intensificat con
tactele directe şi schimburile de ve
deri dintre şefii de state şi guverne 
din diverse ţări, ceea ce reprezintă 
o contribuţie la promovarea destin
derii şi la normalizarea raporturilor 
internaţionale şi deschide posibili
tăţi pentru soluţionarea paşnică a 
problemelor internaţionale actuale, 
pentru dezvoltarea continuă a cola
borării între state. Ei şi-au exprimat 
convingerea că soluţionarea proble
melor actuale din lume reclamă par
ticiparea activă a tuturor tarilor 
mari, mijlocii şi mici, ceea ce con
stituie calea eficace pentru asigura
rea şi întărirea păcii, promovarea co
laborării internationale şi apărarea 
intereselor legitime ale tuturor po
poarelor.

Cei doi preşedinţi au subliniat cu 
satisfacţie că procesul de destinde
re, colaborare şi înţelegere intre sta
tele europene, la care Republica So
cialistă România şi Republica Socia

listă Federativă Iugoslavia aduc o 
contribuţie activă, înregistrează pro
grese continui. Ei consideră că re
cunoaşterea caracterului definitiv al 
graniţelor şi inviolabilitatea acestora, 
precum şi respectarea integrităţii te
ritoriale .a tuturor ţărilor europene 
reprezintă premisa indispensabilă a 
acestui proces.

Cele două părţi şi-au exprimat 
convingerea că ratificarea apropiată 
a acordurilor dintre U.R.S.S. şi 
R.F.G., dintre R.P. Polonă şi R.F.G. 
ar influenţa favorabil evoluţia pozi
tivă a situaţiei din Europa. La a- 
ceasta contribuie acordul realizat a- 
supra Berlinului occidental, tratati
vele dintre R.D.G. şi R.F.G., precum 
şi tratativele dintre R.S.C. şi R.F.G. 
Ele acordă, de asemenea, importan
ţă normalizării relaţiilor dintre cele 
două state germane, participării lor 
cu drepturi depline la viaţa inter
naţională şi în organizaţiile interna
tionale.

Preşedinţii Nicolae Ceauşescu şi 
losip Broz Tito consideră că s-au 
creat condiţiile pentru pregătiri mai 
intense în vederea convocării Con
ferinţei pentru securitate şi colabo
rare europeană la care să participe 
cu drepturi egale — în toate fazele 
de pregătire şi desfăşurare — toate 
ţările europene, precum şi S.U.A. şi 
Canada. Cele două părţi sínt de a- 
cord că ar trebui să se treacă cit 
mai curîncL şi fără condiţii la con
sultări multilaterale la Helsinki, pen
tru examinarea problemelor concrete 
in legătură cu convocarea conierin- 
ţei, convinse că această conferinţă 
va contribui la edificarea unui sis
tem de securitate europeană care să 
garanteze în mod eficace pacea, in
dependenţa şi suveranitatea tuturor 
statelor europene şi colaborarea pe 
bază de egalitate în drepturi.

Pornind de la convingerea că pa
cea şi stabilitatea in Europa sínt in
divizibile, salutînd şi sprijinind ten
dinţele pozitive actuale de dezvol
tare a raporturilor în Balcani, cele 
două părţi consideră că întărirea în 
continuare a colaborării egale în 
drepturi, bilaterale şi multilaterale, la 
nivel guvernamental şi negnverna- 
mental, a înţelegerii, încrederii şi 
respectului reciproc între toate sta
tele din Balcani — la care România 
şi Iugoslavia, prin activitatea şl po
litica lor iubitoare de pace, îşi aduc 
contribuţia — ar constitui un aport 
însemnat la procesele pozitive actua
le de pe continent, la stabilirea şi 
stabilizarea relaţiilor, a prieteniei, 
bunei vecinătăţi şi colaborării in 
Balcani, la transformarea acestei re
giuni într-o zonă fără arme nuclea
re.

Cele două părţi şi-au reafirmat de
plina solidaritate şi sprijinul activ 
faţă de lupta eroică a poporului 
vietnamez şi a celorlalte popoare din 
Indochina împotriva agresiunii ame
ricane. Ele consideră că, pentru a 
se pune capăt războiului din Indo
china, este necesară retragerea ne- 
întirziată a tuturor trupelor S.U.A. 
şi aliaţilor lor de pe teritoriul Viet
namului de sud, Laosului şi Cambod- 
giei, ceea ce va crea condiţii pen
tru o soluţie politică în conformita
te cu interesele şi voinţa popoarelor 
vietnamez, laoţian şi khmer. Părţi
le susţin ferm propunerile in şapte 
puncte ale Guvernului Revoluţionar 
Provizoriu al Republicii Vietnamului 
de Sud, convinse că ele reprezintă o 
bază reală pentru găsirea unei so
luţii paşnice echitabile.

Exprimîndu-şi îngrijorarea în legă
tură cu continuarea crizei din Orien
tul Apropiat, cele două părţi consi
deră că rezoluţia Consiliului de 
Securitate din 22 noiembrie 1967 
constituie o bază reală pentru re
glementarea politică a conflictului. 
Totodată, ele consideră că pentru a 
se instaura o pace durabilă în Orien
tul Apropiat esle necesar să fie so
luţionată problema palestiniană, în 
conformitate cu dorinţele şi năzuin
ţele nationale ale populaţiei palesti
niene.

Cele două părţi constată cu îngri
jorare că încordarea relaţiilor din
tre India şi Pakistan, inclusiv pro
blema refugiaţilor, reprezintă o sur
să de pericol pentru pace. Ele îşi 
exprimă speranţa că va fi găsită o 
soluţie paşnică, de natură să ducă la 
normalizarea relaţiilor in această zo
nă, în interesul păcii.

A fost relevat rolul ţărilor neali
niate care se afirmă tot mai mult 
ca o puternică forţă a luptei pentru 
independenţă, eliberare naţională, 
propăşire economică a ţărilor în curs 
de dezvoltare, pentru promovarea u- 
nor relaţii de egalitate între state şi 
însănătoşirea atmosferei internaţiona
le, pentru progres social, pace şi co
laborare între popoare.

In cursul convorbirilor, preşedinţii 
Nicolae Ceauşescu şi losip Broz Tito 
au subliniat din nou că înfăptuirea 
dezarmării generale şi totale, atît 
nucleare cit şi convenţionale, rămîne 
în continuare o sarcină deosebit de 
importantă şi acută în faţa comu
nităţii internaţionale şi că rezulta
tele de pînă acum ale negocierilor 
de dezarmare, deşi au fost încheiate 
unele acorduri internationale în a- 
cest domeniu care au fost apreciate 
pozitiv, nu răspund aşteptării po
poarelor, cu atît mai mult cu cit se 
continuă cursa înarmărilor, inclusiv 
experienţele nucleare subterane.

Ei consideră că singura cale pen
tru eliminarea primejdiei unui răz
boi nuclear nimicitor este interzice
rea folosirii armelor atomice, înce
tarea producţiei şi lichidarea totală 
a stocurilor existente, cărora trebuie 
să li se acorde o importantă priori
tară. Sínt necesare, de asemenea, 
măsuri pentru interzicerea totală a 
armelor bacteriologice şi chimice, a 
tuturor mijloacelor de distrugere în 
masă.
, Republica Socialistă România şi 
Republica Socialistă Federativă Iugo
slavia se pronunţă pentru înfăptuirea 
unor măsuri practice parţiale de dez
armare, cum sínt: îngheţarea şi re
ducerea bugetelor militare ale tutu
ror statelor; renunţarea Ia eieclua- 
rea de manevre militare pe terito
riile altor state, interzicerea creării 
de noi baze militare şi a amplasării 
de noi arme nucleare pe teritorii 
străine; lichidarea bazelor militare 
străine, retragerea trupelor în inte
riorul graniţelor naţionale; crearea 
de zone denuclearizate în diferite 
părţi ale lumii; desfiinţarea blocu
rilor militare ş.a.

Părţile sprijină convocarea unei

conferinţe generale de dezarmare cu 
participarea tuturor statelor lumii.

Cei doi preşedinţi au subliniat că 
progresul economic al ţărilor in curs 
de dezvoltare, reducerea şi elimina
rea decalajelor dintre acestea şi ţă
rile dezvoltate constituie o cerinţă 
esenţială a păcii şi progresului ge
nerai.

Partea iugoslavă a informat partea 
română despre rezultatele inUlnlrii 
de la Lima a grupului celor 77 de 
ţări, la care au fost examinate pro
blemele dezvoltării. Ambele părţi au 
relevat importanta celei de-a LH-a 
sesiuni a Conferinţei Naţiunilor U- 
nite pentru comerţ şi dezvoltare — 
U.N.C.T.A.D.

România, care este ea însăşi în 
curs de dezvoltare, subliniază nece
sitatea adîncirii colaborării intre sta
tele în curs de dezvoltare, intensifi
carea eforturilor fiecăruia dintre ele 
pe calea propăşirii economice, pre
cum şi a unirii acestor eforturi cu 
sprijinul pe care trebuie să-l dea ţă
rile avansate din punct de vedere 
economic.

Cele două părţi au subliniat şi cu 
acest prilej rolul deosebit ce revine 
Organizaţiei Naţiunilor Unite ca in
strument important şi necesar al co
laborării internaţionale, păcii şi secu
rităţii în lume. Ele au apreciat po
zitiv rezultatele celei de-a XXVI-a 
sesiuni a Adunării Generale a O.N.U. 
şi, în primul rînd, repunerea Repu
blicii Populare Chineze în drepturile 
sale legitime la O.N.U,, ca singurul 
reprezentant legal ai întregului po
por chinez, pentru care România şi 
Iugoslavia s-au pronunţat cu fermi
tate şi care are o însemnătate isto
rică şi constituie o expresie a ten
dinţelor pozitive care se afirmă în 
viaja internaţională contemporană. In 
acelaşi timp, ele consideră că este 
necesară realizarea deplinei univer
salităţi a O.N.U. prin primirea celor 
două state germane, P..D.G. şi R.F.G., 
precum şi a altor state care încă nu 
sínt membre ale organizaţiei şi în
deplinesc condiţiile prevăzute prin 
Carta O.N.U. O condiţie fundamen
tală pentru ca O.N.U. să-şi poată 
îndeplini cu succes misiunea care îi 
revine o v constituie participarea acti
vă a tuturor statelor membre Ia so
luţionarea problemelor vieţii inter
naţionale.

Preşedinţii Nicolae Ceauşescu şi 
losip Broz Tito au convenit ca gu
vernele celor două ţări să se consul
te in mod regulat asupra probeme- 
lor internaţionale şi de interes co
mun.

I II
Secretarul general al Partidului 

Comunist Român, Nicolae Ceauşescu, 
şi preşedintele Uuniunii Comunişti
lor din Iugoslavia, losip Broz Tito, 
au efectuat un schimb de păreri pri
vind relaţiile dintre Partidul Comu
nist Român şi Uniunea Comuniştilor 
din Iugoslavia. Dînd o înaltă apre
ciere dezvoltării rodnice a fcolaboră- 
rii tovărăşeşti, a prieteniei şi soli
darităţii dintre Partidul Comunist 
Român şi Uniunea Comuniştilor din 
Iugoslavia — factor hotărîtor al dez
voltării trainice a relaţiilor multila
terale dintre cele două ţări — ei au 
subliniat hotărirea celor două parti
de de a proceda şi in viitor, în spi
ritul prieteniei şi respectului reci
proc, la schimburi de păreri, la stu
dierea reciprocă a experienţei în 
construcţia socialistă şi perfecţiona
rea relaţiilor sociale socialiste, pre
cum şi pentru stimularea dezvoltării 
în continuare a colaborării dintre 
organizaţiile de partid locale, insti
tutele ştiinţifice şi altele.

în numele Partidului Comunist 
Român şi, respectiv, al Uninnii Co
muniştilor din Iugoslavia, secretarul 
general al Partidului Comunist Ro
mân şi preşedintele Uniunii Comu
niştilor din Iugoslavia s-au pronun
ţat şi cu acest prilej pentru dezvol
tarea şi promovarea în continuare 
a relaţiilor cu toate partidele comu
niste şi muncitoreşti, pe baza prin
cipiilor independenţei şi colaborării 
egale în drepturi, respectului şi în
crederii reciproce, solidarităţii inter
naţionale, neamestecului în treburile 
interne ale altora şi a dreptului fie
cărui partid de a-şi elabora de sine 
stătător şi în mod creator, pe baza 
marxism-Ieninismului, politica sa in
ternă şi externă, în conformitate cu 
condiţiile din propria ţară. Ei îşi ex
primă convingerea că pe aceste baze 
este posibilă dezvoltarea unei cola
borări fructuoase şi edificarea uni- 1 
tatii partidelor comuniste şi munci
toreşti egale în drepturi, ceea ce ar 
constitui o puternică contribuţie la 
întărirea socialismului ca proces 
mondial.

Ei au subliniat rolul pe care îl au 
in zilele noastre clasa muncitoare, 
masele largi, popoarele de pe toate 
continentele in lupta pentru progres 
şi democraţie, pentru independentă 
naţională şi dezvoltare economică, 
socială, progresistă, precum şi însem
nătatea participării acestora la so
luţionarea problemelor de bază ale 
vieţii internationale.

Partidul Comunist Român şi Uniu
nea Comuniştilor din Iugoslavia îşi 
reafirmă convingerea privind necesi
tatea dezvoltării unei colaborări pe 
bază de egalitate în drepturi cu par
tidele şi mişcările revoluţionare, so
cialiste, democratice, de eliberare, cu 
toate torţele antiimperialiste. Cele 
două partide îşi exprimă sprijinul 
şi deplina lor solidaritate cu aceste 
forţe şi salută succesele şi victoriile 
lor in lupta împotriva imperialismu
lui, colonialismului, a tuturor forme
lor de dominaţie străină, pentru li
bertate, pace, democraţie şi progres 
social.

*
Evidenţiind cu satisfacţie bilanţul 

bogat al rezultatelor obţinute în dez
voltarea relaţiilor româno-iugoslave 
şi apreciind pozitiv consultările şi 
schimburile de informaţii şi de pă
reri între reprezentanţii conduceri
lor de partid şi de stat. preşedinţii 
Nicolae Ceauşescu şi losip Broz Tito 
au convenit ca partidele, guvernele 
şi toţi ceilalţi factori corespunzători 
din cele două ţări să acţioneze în 
continuare cu hotărire pentru întă
rirea prieteniei şi colaborării multi
laterale româno-iugoslave, în intere
sul popoarelor român şi iugoslave, al 
cauzei socialismului şi păcii.

Timişoara, 24 noiembrie, 1971 |

viaţa  int ernaţ ională
Deschiderea lucrărilor 

Congresului P.C. German
S e s i u n e a  O. ]\«U«

Dezbateri în Comitetul pentru
Düsseldorf 25 (Agerpres). — Co

respondenta de la Petre Stăncescu. 
In marea sală „Messehalle“ din 
Düsseldorf a început joi cel de-al 
11-lea Congres al Partidului Comunist 
German. La Congres iau parte 606 
delegaţi şi 245 invitaţi, printre care 
reprezentanţi ai unor organizaţii 
democratice vest-germane, precum 
şi delegaţii ale unor partide coriiu- 
niste şi muncitoreşti. Din partea Co
mitetului Central al Partidului Co
munist Român participă o delegaţie 
alcătuită din tovarăşii Leonte Răutu, 
membru al Comitetului Executiv al

de solidaritate cu lupta revendicati
vă a metalurgiştilor din landul Ba
den-Württemberg.

Pe ordinea de zi a Congresului fi
gurează raportul Comitetului director 
al P.C.G., raport asupra proiectului 
de teze ale Congresului P.C.G., dis
cuţii pe marginea celor două docu
mente şi alegerea organelor condu
cătoare ale partidului.

La primul punct al ordinii de zi, 
a luat cuvintul Kurt Bachman, pre
şedintele P.C. German, care a pre
zentat raportul Comitetului director 
al partidului,

C.C. al P.C.R., şi Ştefan Andrei, 
membru supleant al C.C, al P.C.R. 

Congresul a adoptat o rezoluţie

FLORENŢA

Apoi, delegaţii la Congres i-au ales 
în unanimitate pe Max Reimann ca 
preşedinte de onoare al P.C. German. 

Lucrările Congresului continuă.

f____

Reuniunea confe
deraţiilor C.G.I.L.,

C .I.S .L ., U.IL.

problemele politice şi de secu rita te  
al Adunării Generale

New York 25. — Corespondentul A- 
gerpres, Constantin Alexandroaie, 
transmite: în Comitetul pentru pro
blemele politice şi de securitate al 
Adunării Generale a O.N.U. conti
nuă dezbaterile la punctul — „Con
secinţele sociale şi economice ale 
cursei înarmărilor şi cheltuielilor 
militare $i efectele lor profund dău
nătoare asupra păcii şi securităţii în 
lume“. După cum se ştie, această 
problemă a fost înscrisă de România 
pe agenda precedentei sesiuni a A- 
dunării Generale, revenind in aten
ţia O.N.U. ca urmare a unui raport 
aî secretarului general, U Thant, pri
vind consecinţele spiralei înarmări
lor.

Luind cuvintul, reprezentantul Ro
mâniei, ambasadorul Corneliu Bog
dan, a relevat urgenţa şi oportunita
tea întreprinderii unor noi şi intense 
eforturi, de către toate ţările, în ve
derea încetării cursei înarmărilor si 

. realizării unor progrese pe calea 
.dezarmării generale. Procesul identi

ficării celor mai urgente şi mai a- 
decvate măsuri din cadrul vastei 
problematici a dezarmării, a arătat 
el, trebuie să pornească de la in
fluenţa pe care o au armele nuclea
re şi alte arme de distrugere in ma
să asupra vieţii economice şi sociale 
a popoarelor, asupra păcii şi secu
rităţii lumii. Citind dale edificatoa
re din raport privind amploarea ini
maginabilă a cheltuielilor militare, 
reprezentantul român a subliniat că 
spirala înarmărilor este incompatibi
lă cu progresul economic, politic si 
social normal al naţiunilor.

In încheiere, vorbitorul a sprijinit 
propunerea secretarului general U 
Thant ca problema consecinţelor so
ciale şi economice ale cursei înar
mărilor să se afle în permanentă în 
atenţia O.N.U., uimind a se întocmi,; 
din trei în trei ani, studii în materie, 
spre a facilita înţelegerea completă a 
efectelor cursei înarmărilor şi a sti
mula lupta pentru dezarmare gene
rală şi totală.

Roma 25 — Corespondentul Ager
pres, Nicolae Puicea, transmite: 
Timp de trei zile, la Palatul congre
selor din Florenţa s-au desfăşurat 
lucrările întrunirii consiliilor gene
rale ale Confederaţiei Generale a 
Muncii (C.C.I.L.), Confederaţiei Sin
dicatelor Oamenilor Muncii (C.I.S.L.) 
şi Uniunii Italiene a Muncii (U.l.L), 
consacrate analizării etapei parcurse 
pe calea realizării unităţii sindicale 
depline şi a stabilirii datei creării 
sindicatului unic al oamenilor mun
cii italieni.

Hotărînd convocarea congreselor 
centralelor sindicale respective pen
tru luna septembrie 1972, reuniunea 
din capitala Toscanei a stabilit, de 
fapt, încheierea — pînă la acea da
tă — a fazei constituante a sindica
telor unitare pe ramuri de producţie 
şi teritorial, urmrnd ca, după cel 
mult cinci luni, deci pînă în februa
rie 1973, să fie convocat Congresul 
confederal pentru a consemna crea
rea noii confederaţii, unice, a oa
menilor muncii Italieni,
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; Abu Dhabi 25 (Agerpres). — ; 
E „Federaţia emiratelor arabe uni- |  
« te“ va fi proclamată Ia 2 decern- § 
l  brie , anunţă un comunicat oficial ; 
î publicat joi la Abu Dhabi. :
E Comunicatul precizează că gu- I 
I vernatorii celor şase emirate, 1 
I membre ale federaţiei, (Abu 
Dhabi, Ajman, Sardşah, Dubai, 
Fujairah şi Utrnn Qaiwain) au ho
tărât să se reunească la 2 decem
brie „pentru a proclama Federaţia 
emiratelor arabe unite, stat inde
pendent şi suveran“.

După cum se ştie, hotărirea 
privind formarea Federaţiei emi
ratelor arabe a fost luată la 13 
iulie a.c. Cu acest prilej, a fost 
adoptată de către cei şase guver- 

Şj nalori, constituţia federală, care 
prevede formarea unui guvern fe
deral şi o adunare consultativă. 
Capitala provizorie a noului stat 
va fi Abu Dhabi.

Scopul formării federaţiei este 
de a aduce un element de stabi- 

Ş litate în zona Golfului Persic du- 
£ pă retragerea trupelor britanice,
£ prevăzută pentru sfirşitul acestui
• an.

-

ş Cairo 25 (Agerpres). — La se- £ 
£ diul Ligii Arabe din Cairo s-au I 
: întilnit miercuri şeii de stat ina- 
! jor din 12 ţări arabe (Republica 
S Arabă Egipt, Iordania, Sudan,
I Irak, Arabia Saudită, Siria, Libia,
J Kuweit, Liban, Maroc, Republica 
■ Democratică Populară a Yemenului Ş
• şi Bahrein). Şeful statului major ;

al forţelor armate egiptene gene- £ 
ralul Saad El Din Shazly, care es
te, totodată, secretar general ad
junct al Ligii Arabe pentru pro
blemele militare, a prezentat un 
raport consacrat evoluţiei situa
ţiei din Orientul Apropiat, men
ţionează agenţia M.E.N, ■

*
Tel Aviv 25 (Agerpres). — Pre- S 

şedinţele Senegalului, Leopold I 
Sedar Senghor, şeful statului ni- £ 
gerian, Yakubu Gowon, şi repre- ■ 

£ zentanţii preşedinţilor Camerunu- £ 
£ lui şi Republicii Zair, membri ai £ 
! misiunii Comitetului O.U.A, pen- |
• tru facilitarea aplicării rezoluţiei c 
£ Consiliului de Securitate privind £ 
£ reglementarea crizei din Orientul £ 
! Apropiat, au avut joi noi convor- »
• birt cu primul ministru israelian, •
• Golda Meir, şi cu ministrul de £ 

externe, Abba Eban. Agenţia £ 
Reuter informează că membrii mi- S

I siunii O.U.A. au remis oficialită- 5 
tilor israeliene un chestionar, £ 
pentru a cunoaşte mai bine pozi- £

15 ţia acestora faţă de situaţia din £ 
■ Orientul Apropiat.

Alegeri în UruguaySecretariatele celor trei confedera
ţii au primit mandat din partea con
siliilor generale de a organiza, în 
primăvara anului viitor, ó mare a- 
dunare unitară, Ia care să participe 
reprezentanţi ai tuturor categoriilor 
de salariaţi din Italia, pentru a dez
bate şi aproba temele politicii pro
movate de sindicate. Consiliile gene
rale ale C.G.I.L, CI.S.L, şl U.l.L. cer 
organizaţiilor sindicale din fabrici să 
acţioneze, în spiritul unităţii depline, 
„pentru a respinge atacul patronal, 
a păstra şi asigura succesul deplin 
al liniei ce revendică o nouă poli
tică economică, pentru reînnoirea 
profundă a structurilor economice şi 
sociale ale Italiei".

Apreciate unanim ca un moment 
crucial pentru unitatea mişcării sin
dicale italiene şi succesul luptei ge
nerale a oamenilor muncii împotriva 
exploatării, pentru reforme social- 
economice, deliberările de Ia Flo
renţa sínt considerate în acelaşi 
timp, drept una dintre cele mai sem
nificative faze ale recuceririi unită
ţii sindicale italiene, cu toate con
secinţele pozitive ce decurg din a- 
ceasta.

Montevideo 25 (Agerpres). •— A- 
legerile ce vor avea loc duminică, 
în Uruguay, sínt apreciate de agen- 

' tia Prensa Latina ca „cele mai im
previzibile din istoria acestei ţări", 
Spre deosebire de cele precedente, 
nici un comentator nu se mai în
cumetă să facă pronosticuri. Şi a- 
ceasta, deoarece, în peisajul electo
ral tradiţional a intervenit, pentru 
prima dată din 1830, de cînd, în mod 
invariabil, cele două partide — Co
lorado şi Blanco — s-au succedat 
la putere, o a treia necunoscută. 
Prin crearea „Frente Amplio" — o 
coaliţie a forţelor de stingă, in com
ponenţa căreia intră Partidul Comu
nist, Partidul Democrat-Creşttn, Par
tidul Socialist, aripile dizidente ale 
partidelor Colorado şi Blanco, pre
cum şi alte grupări independente —■ 
alegătorilor uruguayeni le-a fost o- 
ferită posibilitatea unei alternative. 
Platforma electorală a candidatului

acestei coaliţii a forţelor de stingă, 
Liber Seregni, conţine un evantai 
larg de reforme structurale, capabile 
să scoată ţara din impasul economic 
in care se află, şi sa asigure dezvol
tarea independentă a tării

Chiar şi în condiţiile tensiunii ce 
domneşte în aceste zile în Uruguay, 
ca urmare a provocărilor elemente
lor de dreapta împotriva candidaţi
lor şi sediilor forţelor de stingă, o 
concluzie — subliniată şi de ziarul 
„Le Monde* * — se impune: „Stingă 
are, pentru prima oară, şansa să a- 
jungă în frunte".

Recesiune 
în economia 

vest-gerinana
Bonn 25 (Agerpres). — Toate in

diciile denotă că actuala recesiune 
din economia vest-germană se va 
accentua în cursul anului viitor; 
gradul de utilizare a capacităţilor de 
producţie va scădea continuu, ceea 
ce va determina o reducere a nu
mărului salariaţilor şi o creştere, a 
şomajului. Aceste previziuni pesi
miste sínt extrase de ziarul francez 
„Le Figaro" dintr-un raport întocmit, 
la cererea guvernului R.F.G., de un 
grup de experţi vest-germani.

Raportul apreciază că această si
tuaţie ar putea reedita o recesiune 
de amploarea celei din anul 1966— 
1967. încercînd să prevadă evoluţia 
preturilor, experţii afirmă că nu 
există motive de optimism, întrucît 
industriaşii vor escalada substanţial 
curba preţurilor. Faţă de anul în 
curs, pentru anul 1972 se prevede 
o reducere cu 2 la sută a produsu
lui national total.

Raportul, care numără peste 300 
de pagini, afirmă într-un capitol dis
tinct că „realinierea parităţii mone
delor şi renunţarea la cursul fluc
tuant nu vor reuşi să rezolve pro
blemele actualei crize monetare in- 
teroccidenţale".

JAPONIA. Luna aceasta a avut loc la Tokio a 10-a Conferinţă naţională a 
consumatorilor, la care s-a cerut soluţionarea problemei creşterii continue a 
preţurilor la bunurile de larg consum. Participanţii au protestat împotriva 
raportului yen-dolar, care favorizează pe marii afacerişti şi au cerut efec
tuarea unor schimbări în guvern, pentru ca acesta să acţioneze în favoarea 
intereselor poporului, tu foto: aspect de Ia demonstraţia care a urmat

conferinţei
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•  MINISTRUL DE EXTERNE AL 

ISLANDEI, EIN AR AGUSTSSON, a
declarat miercuri în faţa Parlamentu
lui că guvernul islandez studiază în 
prezent problema oportunităţii men
ţinerii in continuare pe insulă a ce
lor 3 700 militari americani staţionat! 
la baza Kellavik. Reafirmînd poziţia 
guvernului islandez, potrivit căreia 
nici.un tel de forte străine nu ar 
trebui să se afle pe insulă în timp 
de pace, Agustsson a arătat că re
vizuirea termenilor acordului privind 
staţionarea militarilor americani în 
ţara sa va duce la o soluţie de na
tură să garanteze securitatea Islan- 
dei.

•  PREŞEDINTELE YAHYA KHAN 
A PRIMIT DELEGAŢIA GUVERNA
MENTALĂ CHINEZA, CONDUSĂ DE 
Li SUI-CIN, ministru la Ministerul 
nr. t at industriei de maşini, sosită 
în Pakistan pentru a participa la ce
remonia inaugurării unei uzine de 
utilaj greu, a unei uzine siderurgice 
şi pentru a face o vizită de priete
nie, la invitaţia guvernului pakista
nez. Agenţia China Nouă menţionea
ză că, între preşedintele Pakistanu
lui şi membrii delegaţiei chineze, a 
avut loc o convorbire prietenească.

•  SONDA SPAŢIALA AMERICA
NĂ „MAR1NER-9“ îşi va orienta vi
neri aparatele de luat vederi asupra 
unuia din cei doi sateliţi naturali ai

planetei Marte, şi anume asupra ce
lui mai îndepărtat — Deimos. Spe
cialiştii de la Centrul de urmărire 
a evoluţiei vehiculului („Jet 
Propulsion Laboratory“) speră ca fo
tografiile sa nu aibă de suferit de 
pe urma furtunii de praf care bîn- 
tuie încă suprafaţa marţiană. Deimos

Evenimentul 
pe scurt

are diametrul de 8 km şi. se roteşte 
pe o orbită aflata la cîteva mii de 
kilometri distanţă de planetă. Cel 
de-al doilea satelit marţian, Phobos, 
are un diametru dublu şi evoluează 
pe o orbită ceva mai apropiată de 
Planeta Roşie.

•  LA GENEVA A AVUT LOC şe
dinţa Comitetului pregătitor al Con
ferinţei interparlamentare pentru co
operare şi securitate în Europa. Reu
niunea, desfăşurată sub preşedinţia 
deputatului român Mihai Levente,

preşedintele Grupului român al U* 
niunii interparlamentare, membru al 
Comitetului Executiv al Uniunii, a 
examinat problemele legate de pre
gătirea Conferinţei, adoptând măsuri 
menite să asigure desfăşurarea ei im 
bune condiţii,

•  DUPĂ CUM INFORMEAZĂ A- 
GENŢIA A.T.A., joi au fost inaugu
rate lucrările de construcţie a hidro
centralei de la Fierza, cel mai mare 
obiectiv energetic al Albaniei. Au 
fost prezenţi Mehmet Shehu, pre
şedintele Consiliului de Miniştri; şl 
alţi conducători albanezi.

Construcţia hidrocentralei de lai
Fierza se înscrie In programul de
investiţii aprobat 
VI-Iea al P.M.A.

ele Congresul al

•  TRATATIVELE DINTRE MI-
CHAEL KOHL, SECRETAR DE STAT 
LA CONSILIUL DE MINIŞTRI AL 
R.D. GERMANE, ŞI EGON BAHR, 
SECRETAR DE STAT IA CANCELA
RIA FEDERALA A R.F. A GERMA
NIEI, au fost continuate ia 24 no
iembrie Ia Bonn şi au durat pînă îns 
primele ore ale zilei de 25 noiem
brie, informează agenţia A.D.N. Se
cretarul de stat Michael Kohl a ple
cat joi la Berlin, pe calea aepului. 
In cursul aceleiaşi zile, el s-a înapo
iat la Bonn şi a reluat tratativele 
cu Egon Bahr.
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